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§ 13
Genomgång av närvarande ledamöter och godkännande 
av dagordningen 

Beslut 
De närvarande ropades upp och dagordningen godkändes.
 
Tre övriga frågor anmäldes:

 Kontinuerlig uppföljning av fritidsverksamheten, skrivelse 
från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet

 Generella effektiviseringar Skärholmens stadsdelsnämnd, 
skrivelse från Vänsterpartiet

 Bjuda in Homan Göteborg, skrivelse från 
Sverigedemokraterna
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§ 14
Medborgarförslag om ett inhängnat hundrastområde 
mellan Sätra och Skärholmen på väg ner till 
kolonilotterna i närheten av Gillsätragränd 
-medborgarförslag
SKHLM 2019/946

Beslut 
Lämna medborgarförslaget till förvaltningen för beredning.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att lämna medborgarförslaget 
till förvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 230990 medborgarförslag dec
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§ 15
Medborgarförslag om att hägna in hundbadplatsen på 
Sätrastrandsbadet 
-svar på medborgarförslag
SKHLM 2019/387

Beslut 
Nämnden återremitterar medborgarförslaget för att handläggas 
gemensamt med inkommet medborgarförslag om att hägna in 
hundbadplatsen på Sätrastrandsbadet (dnr SKHLM 2019/387).

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att förvaltningen hägnar in
hundbadplatsen vid ena änden av Sätrastrandsbadet och sätter upp
en skylt som signalerar att området är avsett för rastning av hundar.
Förslagsställaren menar att inhängning och skyltning är nödvändigt
för att undvika incidenter då besökare som inte förväntar sig att
möta lösa hundar i området blir förvånade och ibland rädda.
Förvaltningen föreslår att skyltningen förbättras i området vid och
kring hundbadplatsen, samt på Sätrastrandsbadet. Ett stängsel ut i
vattnet enligt förslaget bedöms inte kunna anläggas. Ett stängsel
som endast går fram till strandkanten, men inte ut i vattnet, bedöms
inte uppfylla syftet som avses med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att nämnden återremitterar 
medborgarförslaget för att handläggas gemensamt med inkommet 
medborgarförslag om att hägna in hundbadplatsen på 
Sätrastrandsbadet (dnr SKHLM 2019/387) och hör bifall därtill.

Ersättaryttrande
Ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) anmäler för Feministiskt 
initiativ ett ersättaryttrande enligt bilaga.

Bilaga
Ersättaryttrande, Feministiskt initiativ
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Bilaga, ersättaryttrande, Feministiskt initiativ
Skärholmen Stadsdelsnämnd
19 december 2019
 
Medborgarförslag om att hägna in hundbadplatsen på 
Sätrastrandsbadet
Dnr SKHLM 2019/387
 
Ersättaryttrande
Sissela Nordling Blanco
Feministiskt initiativ
 
Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit nämnden att:
Delvis godkänna förvaltningens förslag
Att ge förvaltningen i uppdrag att titta närmare på möjligheten att 
hägna in badplatsen fram till strandkanten.
 
Det finns exempel från Uppsala som fungerar bra och förslaget 
nämnde aldrig att stängel måste gå ända ut i vattnet. Att anlägga 
stängsel fram till strandkanten skulle visst kunna uppfylla syftet 
med förslaget.
 

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/387-7 (Godkänd - R 1) Hägna in 

hundbadplatsen i Sätrastrandsbadet - svar på 
medborgarförslag.

 SKHLM 2019/387-8 Hundbadplatsen.

Sida 6 (83)



Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-12-19

§ 16
Medborgarförslag om att polisen ska göra tätare besök 
och störa de som säljer/köper droger och ordningsfrågor 
med nedskräpning och eldning 
-svar på medborgarförslag
SKHLM 2019/373

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att polisen gör tätare besök och stör
de som säljer och köper droger samt ordningsfrågor med synpunkter
på nedskräpning och eldning. Eldningen rör specifikt Sätra
strandsbadet.
Vad gäller polisens närvaro vid droghandel är det ett av deras
prioriterade mål. Förvaltningen anser att arbetet mot droghandel och
öppna drogscener är en viktig fråga som ingår i den befintliga
samverkansöverenskommelsen mellan polisen och
stadsdelsförvaltningen. Detta gemensamma arbete är även en
grundförutsättning för att stadsdelsnämndsområdet inte ska ha några
utsatta områden.
Skärholmens stadsdelsförvaltning prioriterar arbetet med
renhållning på mark förvaltningen har rådighet över. När det
kommer till grillning så följer vi Storstockholms brandförsvars
rekommendationer angående eldning och informerar invånare när
det avråds eller finns grill-och eldningsförbud.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att godkänna förvaltningens 
svar på medborgarförslaget och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/373-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag.
 SKHLM 2019/373-7 Medborgarförslag.
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§ 17
Medborgarförslag om att utveckla området kring 
Bredängs bollplan och Trissans spontanindrottsplats 
-svar på medborgarförslag
SKHLM 2019/401

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
Den 8 maj 2019 inkom ett medborgarförslag om att utveckla
området kring Bredängs bollplan och Trissan. Förvaltningen ser
positivt på förslaget att fortsätta utveckla området runt Bredängs
bollplan och att det sker i samverkan med föreningar, barn och unga
från Bredäng och relevanta aktörer inom staden. En utredning kring
intresset och möjligheten att vidareutveckla området föreslås att
påbörjas tidigast under våren 2020.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att godkänna förvaltningens 
svar på medborgarförslaget och hör enhälligt bifall därtill.

Särskilt uttalande
Ordföranden Johan Kling (C) anmäler för Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet och Miljöpartiet ett särskilt uttalande 
enligt bilaga 1.
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 2.

Bilaga 1
Särskilt uttalande, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet

Bilaga 2
Särskilt uttalande, Socialdemokraterna
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Bilaga 1, särskilt uttalande Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet 
och Miljöpartiet
Skärholmens stadsdelsnämnd 2019-12-19
 
Medborgarförslag om att utveckla området kring
Bredängs bollplan och spontanindrottsplats
 
Johan Kling m.fl. (C)
Elisabeth Johnson m.fl. (M)
Martin Vallas m.fl (L)
Sara Grolander m.fl (Mp)
 
Särskilt uttalande
 
Vi ser positivt till att stadsdelsnämnden tillsammans med 
föreningslivet och andra intresserade utvecklar platsen kring 
Bredängsbollplan. Vi ser att det är av största vikt att 
jämställdshetsperspektivet beaktas och utifrån den 
jämställdhetsanalys som gjorts i ärendet säkerställer att platsen som 
helhet kommer både flickor och pojkar till del.
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Bilaga 2, särskilt uttalande, Socialdemokraterna
2019-12-19
 
Medborgarförslag om att utveckla området  kring Bredängs bollplan 
och Trissans spontanidrottsplats.
 
Salar Rashid m.fl (S)
Särskilt uttalande
 
Vi vill tacka förvaltningen för ambitionen att gå vidare med att 
utveckla området runt Trissan. För oss är det mycket viktigt att 
främja insatser för att barn och unga i Bredäng ska trivas i sitt 
område. Särskilt glada är vi över att det finns ett engagemang från 
lokalt föreningsaktiva. Det tror vi är viktigt för att satsningarna ska 
komma till bästa möjliga användning och främja lokal samhörighet 
och gemenskap.
 
Vi stödjer förvaltningens förslag och om det går igenom kommer vi 
med intresse att följa den kommande utredningen. Om det dyker 
upp några praktiska svårigheter längs vägen hoppas vi kunna bidra 
till att lösa dem på ett konstruktivt sätt så att medborgarförslagets 
vision kan bli verklighet.
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/401-7 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag om 

att utveckla området kring Bredängs bollplan och 
spontanidrottsplats.

 SKHLM 2019/401-8 Bredängs bollplan och Trissan 
spontanidrottsplats.
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§ 18
Medborgarförslag om att installera högtalare till hjälp för 
att stoppa brott 
-svar på medborgarförslag
SKHLM 2019/402

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås att installera en högtalarfunktion i
övervakningskameror för att avbryta ordningsstörningar,
skadegörelse och avbryta brott. Funktionen ska enligt förslaget vara
kopplad till lokalpolisområdet Skärholmen eller
regionledningscentralen hos polisen. Detta förslag ligger utanför
förvaltningens rådighet och förvaltningen kommer inte driva frågan
i dagsläget.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att godkänna förvaltningens 
svar på medborgarförslaget och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/402-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 

gällande högtalare till hjälp att stoppa brott.
 SKHLM 2019/402-7 Medborgarförslag.
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§ 19
Medborgarförslag om att installera skottlokaliserare 
(ShotSpotter) 
-svar på medborgarförslag
SKHLM 2019/403

Beslut 
Nämnden godkänner förvaltningens svar på medborgarförslaget.

Sammanfattning av ärendet 
I ett medborgarförslag föreslås installering av skottlokaliserare i
stadsdelsnämndsområdet. Förvaltningen och staden har ingen
rådighet i denna fråga utan ska samarbeta med polismyndigheten
när det gäller kameraövervakning. Förvaltningen bedömer att det i
dagsläget är polisiär fråga och inget som förvaltningen kan gå
vidare med.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att godkänna förvaltningens 
svar på medborgarförslaget och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/403-6 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag 

gällande installera skott lokaliserare (Shotspotter).
 SKHLM 2019/403-7 Shot spotter.
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§ 20
Begäran från IVO: granskning av kontroll av tillstånd 
-beslutsärende, omedelbar justering
SKHLM 2019/864

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden överlämnar förvaltningens svar till 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO).
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) genomför en granskning
av samtliga kommuner och stadsdelar inom Stockholms län och
Region Gotland avseende konsultverksamheter och stödboende för
barn och unga. IVO begär i samband med granskningen uppgifter
från nämnden. Förvaltningen har sammanställt de uppgifter som
IVO begär.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på att godkänna 
förvaltningens förslag till beslut samt till förslaget om omedelbar 
justering och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/864-4 (Godkänd - R 1) tjut till ivo.
 SKHLM 2019/864-1 Begäran om allmän handling.
 SKHLM 2019/864-2 SV: Begäran anstånd ärende 2019/864.
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§ 21
Verksamhetsplan 2020 för Skärholmens stadsdelsnämnd 
-beslutsärende, omedelbar justering
 
SKHLM 2019/975

Beslut 
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag till
verksamhetsplan inklusive bilagor och överlämnar denna
till kommunstyrelsen och stadens revisorer.
2. Nämnden begär budgetjustering om 5,6 mnkr för
aktivitetscenter.
3. Förvaltningen föreslår nämnden att ansöka, tillsammans
med Hägersten-Liljeholmen och Älvsjös
stadsdelsnämnder, om medel för tryggt mottagande i
hemmet.
4. Nämnden begär budgetjustering om 2,0 mnkr för medel
för introduktionsförskola.
5. Nämnden begär budgetjustering om 2,0 mnkr för medel
för naturreservat.
6. Nämnden begär budgetjustering om 4,9 mnkr för
klimatinvesteringar.
7. Nämnden begär budgetjustering om 0,5 mnkr för
trygghetsskapande åtgärder.
8. Nämden begär budgetjustering om 1,5 mnkr för maskiner
och inventarier.
9. Nämnden begär en investeringsbudget med 2,1 mnkr för
förstärkning av brandskydd i lokaler där
fritidsverksamhet bedrivs.
10. Nämnden anmäler omslutningsförändringar om 152,2
mnkr.
11. Beslutet justeras omedelbart.

Förslag till beslut
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler för Socialdemokraterna 
ett förslag till beslut enligt bilaga 1.
Ledamoten Rudy Espinoza (V) anmäler för Vänsterpartiet ett 
förslag till beslut enligt bilaga 2.
 

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut samt till förslaget om omedelbar justering. Ordförande Johan 
Kling (C) finner att det finns tre förslag till beslut, förvaltningens 
samt Socialdemokraternas respektive Vänsterpartiets. Han ställer 
dessa mot varandra och hör bifall till förvaltningens förslag till 
beslut.
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Särskilt uttalande
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Moderaterna, Liberalerna, 
Centerpartiet och Miljöpartiet ett särskilt uttalande enligt bilaga 3.
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
ett särskilt uttalande enligt bilaga 4.
 

Ersättaryttrande
Ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) anmäler för Feministiskt 
initiativ ett ersättaryttrande enligt bilaga 5.
 

Reservation
Salar Rashid (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut.
Roger Isaksson (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut.
Birgitte Isberg (S) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut.
Rudy Espinoza (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut.
Anna Laine (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag till beslut.
Sissela Nordling Blanco (Fi) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för eget förslag till ersättaryttrande.
 

Bilaga 1
Förslag till beslut, Socialdemokraterna
 

Bilaga 2
Förslag till beslut, Vänsterpartiet
 

Bilaga 3
Särskilt uttalande, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet
 

Bilaga 4
Särskilt uttalande, Sverigedemokraterna
 

Bilaga 5
Ersättaryttrande, Feministiskt initiativ
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Bilaga 1, förslag till beslut, Socialdemokraterna
2019-12-19
 
Verksamhetsplan för 2020 för Skärholmens Stadsdelsnämnd
 
Dnr: SKHLM 2019/97
 
Salar Rashid m.fl (S)
 
Förslag till beslut
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag
2. Att därutöver anföra
 
Ett Skärholmen för alla
Den föreslagna verksamhetsplanen är ett resultat av den budget som 
kommunfullmäktige antagit. Det är en budget som är ett resultat av 
att den borgerliga majoriteten under denna 
mandatperiod prioriterat skattesänkningar framför en väl 
fungerande välfärd. Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, 
Miljöpartiet och Kristdemokraterna har drivit igenom en budget 
som har låga ambitioner för både förskola och äldreomsorg. Det 
återspeglas nu i nämndens förslag till verksamhetsplan. 
 
Den borgerliga majoriteten nya inriktningsmål ska vara: ”En 
modern storstad med möjligheter och valfrihet för alla”. Man kan 
fråga sig om detta inriktningsmål verkligen vänder sig till alla 
stockholmare. Eftersom ”möjligheterna” till jobb, förskola och 
välfärd för Skärholmsbornas del kommer att försämras med stadens 
nya budget.
När bara lönekostnaderna inom stadens pedagogiska verksamheter 
de senaste åren ökat med 3-5 % och det varit en uttalad ambition att 
höja attraktiviteten för exempelvis förskollärar- och 
barnskötaryrkena väljer nu kommunfullmäktiges högermajoritet att 
lägga en budget för förskolan som i princip inte innebär någon 
uppräkning av schablonen. Denna höjs förvisso med 0,9 % men 
samtidigt höjs personalkostnaderna i form av det så kallade 
personalförsäkringstillägget med 1 %. Resultatet blir en förskola 
som ska klara pris- och löneökningar utan något som helst utrymme 
för det. Förskolechefer tvingas nu administrera besparingar istället 
för kunskap och pedagogisk verksamhet.

Denna historiskt låga satsning på förskolan kommer att leda till 
sämre personaltäthet och större barngrupper. Det blir en verksamhet 
som i grunden mindre tar hänsyn till barns behov och gör 
verksamheten mindre attraktiv för de som vi vill ska jobba i 
verksamheten. 
Vi socialdemokrater föreslog en budget som skulle ha anslagit 205 
miljoner kronor mer till förskolan i Stockholm stad. 
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Även äldreomsorgens verksamhet präglas av vägvalet att behålla 
skattesänkningen från 2019 framför att höja kvaliteten i 
äldreomsorgen. Ett effektiviseringskrav på 87 miljoner kronor 
kommer resultera i att stadsdelsnämnderna kommer tvingas till en 
alltmer restriktiv biståndsbedömning. Tvärtemot vad som utlovats 
från den styrande majoriteten kommer det nu alltså att bli svårare att 
få en biståndsbedömd insats. I det socialdemokratiska 
budgetalternativet var anslagstilldelningen till SDN äldreomsorg 
130 miljoner kronor högre än det som beslutades av den borgerliga 
fullmäktigemajoriteten.
 
I en stad där allt fler känner sig otrygga borde staden prioritera det 
förebyggande arbetet. Polisens uppmaning till staden är tydlig – ge 
skolan bra förutsättningar att jobba förebyggande. Det möts i årets 
budget med en historiskt låg uppräkning av skolpengen med 0,9 % - 
det vill säga även där en nollbudget när det höjda PF-tillägget 
betalats. 
Det är inte svårt att se att skolorna kommer välja bort det som inte 
är lagreglerat och att mycket av förebyggande insatser kommer att 
komma an på stadsdelsnämnderna. I detta ligger mycket av det 
förebyggande arbetet. Det är i det sammanhanget värt att notera att 
förra årets neddragning på barn, kultur och fritid om 66 miljoner 
kronor nu förstärks med ytterligare 11 miljoner i sparkrav.

I det socialdemokratiska budgetalternativet investerades 50 miljoner 
kronor mer på barn, kultur och fritid samt individ- och 
familjeomsorgen. Det ger förutsättningar att jobba förebyggande. 
Samtidigt är det angeläget att skolan ges bra förutsättningar och 
därför reserverades drygt 320 miljoner kronor utöver majoritetens 
förslag till skol- och fritidsverksamheter under utbildningsnämnden.
 
En av de största enskilda satsningar som kommunfullmäktige har 
gjort på stadsdelsnämnderna är att öka anslagen till ekonomiskt 
bistånd. Samtidigt begränsas ambitionerna för stadens 
arbetsmarknadspolitiska åtgärder. Att föra stockholmare från arbete 
och utbildning till passivt bidragsbehov är i sig fel men det innebär 
också en ökad belastning på stadsdelarnas verksamheter. När 
jobbtorgen har otillräckliga förutsättningar drabbar det individ- och 
familjeomsorgen och handläggare inom ekonomiskt bistånd. 
Stadsdelsnämnd
Budget 2019
Borgerlig budget 2020
S-förslag 2020
Diff
Rinkeby-Kista
1572,6
1598,2
1621,4
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23,2
Spånga-Tensta
1117,2
1149
1166,7
17,7
Hässelby-Vällingby
1914,3
1950,4
1979,9
29,5
Bromma
1565,6
1572,4
1598,2
25,8
Kungsholmen
1177
1193,7
1213,8
20,1
Norrmalm
1120
1181,2
1201,3
20,1
Östermalm
1420,4
1463,5
1488,4
24,9
Södermalm
2326,3
2412,1
2450,0
37,9
 
 
 
 
 
Enskede-Årsta-Vantör
2296,9
2328,3
2364,7
36,4
Skarpnäck
1119,5
1126
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1142,6
16,6
Farsta
1591,5
1654,9
1680,0
25,1
Älvsjö
645,4
658,5
669,3
10,8
Hägersten-Liljeholmen
1937,6
1999,2
2032,7
33,5
Skärholmen
1192,5
1219
1236,0
17,0
HELA STADEN
20996,8
21506,4
21844,8
338,4
 
 
 
 
 
 
Det är med andra ord med otillräckliga förutsättningar som 
stadsdelsnämnderna går in i 2020. Vi Socialdemokrater har högre 
ambitioner. Vi socialdemokrater vill fortsätta arbetet för att 
Stockholm ska vara en stad för alla. En stad som håller samman 
med höga ambitioner för ekologisk, ekonomisk och demokratisk 
hållbarhet. Det är möjligt – men inte om man väljer 
skattesänkningen före välfärden. 
 
Vi beklagar detta vägval och noterar att om Socialdemokraternas 
budgetförslag vunnit kommunfullmäktiges gehör hade Skärholmens 
stadsdelsnämnds fått 17 miljoner mer för välfärden i vår stadsdel. 
Det hade inneburit fler anställda i omsorgen och förskolan.
 
Skärholmen kommer att bli ett av de områden där skärholmsbornas 
välfärd kommer att få stå för notan, i form av uteblivna 
investeringar på grund av skattesänkningar om 16 öre i 
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kommunalskatt. Det är inte på detta sätt vi bygger en stad för alla. 
Det är inte heller förvånande att den nya majoriteten föreslår nya 
inriktningsmål för stadens verksamhet.
Vi socialdemokrater vill fortsätta arbetet för att Stockholm ska vara 
en stad för alla. En stad som håller samman med höga ambitioner 
för ekologisk, ekonomisk och demokratisk hållbarhet.
Det är dessutom tragiskt att man i Skärholmens stadsdelsnämnd 
måste ansöka medel från staden, istället för att dessa medel redan är 
utbudgeterade till stadsdelsnämnden från början:
Nämnden begär budgetjustering om 5,6 mnkr för aktivitetscenter.
Förvaltningen föreslår nämnden att ansöka, tillsammans med 
Hägersten-Liljeholmen och Älvsjös stadsdelsnämnder, om medel 
för tryggt mottagande i hemmet.
Nämnden begär budgetjustering om 2,0 mnkr för medel för 
introduktionsförskola.
Nämnden begär budgetjustering om 2,0 mnkr för medel för 
naturreservat.
Nämnden begär budgetjustering om 4,9 mnkr för 
klimatinvesteringar.
Nämnden begär budgetjustering om 0,5 mnkr för trygghetsskapande 
åtgärder.
 Nämnden begär budgetjustering om 1,5 mnkr för maskiner och 
inventarier.
Nämnden begär en investeringsbudget med 2,1 mnkr för 
förstärkning av brandskydd i lokaler där fritidsverksamhet bedrivs.
 
Vi socialdemokrater föreslog i vårt budgetförslag för 2019 
betydande satsningar på välfärden:
Förskolan skulle få en mer tillfredställande schablonökning på 3 % 
än föreslagna 0,9 % ökningen. Det skulle ha gett utrymme för ökad 
personaltäthet, stöd till barn med särskilda behov och minskade 
barngrupper.
Äldreomsorgen och stöd och service till personer med 
funktionsnedsättning skulle ha fått 130 miljoner kr mer. Därtill 
skulle särskilda satsningar ha gjorts på aktivitetscenter och trygg 
hemgång.
Barn, kultur och fritid skulle ha fått mer än 50 miljoner kronor för 
fler fältassistenter, fler fritidsgårdar samt utrymme för det lokala 
utvecklingsarbetet i staden
Våra lokala utvecklingsmedel (det som tidigare hette 
demokratimedel) hade säkrat finansieringen för 127-festivalen, 
trygghetsvärdar, kulturvärdar, torsdagsklubben och ungdomsrådet.
Introduktionsförskolan finansiering hade säkrats.
Säkerställt förstärkningsteam för att underlätta vikarieersättning i 
förskolan.
Bibehållit heltidsreformen i förskolan.
Fortsatt arbete med att öka inskrivningsgraden i förskolan
Satsat 1000 Stockholmsjobb för hela staden – 200 fler än den 
borgerliga majoritetens förslag till budget för staden.
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Inom ramen för LUP.  Säkra satsningar på biblioteket Punkt 127 i 
Bredäng och verka för att fler unga pojkar läser och lånar böcker 
som en del i det läsfrämjande arbetet. 
Inom ramen för LUP. Idrottsförvaltningen skapar möjlighet för 
drop-in-fotboll för ungdomar där delar av verksamheten särskilt 
riktas till flickor samt kostnadsfri simundervisning ute och inne 
under sommaren.
12000 feriejobb - hela 3000 fler än den borgliga majoritetens 
förslag till budget för staden
Fler insatser för att påskynda nyanländas etablering och för att fler 
utrikesfödda
kvinnor som står långt från arbetsmarknaden ska komma ut i studier 
eller arbete.
Satsningen på stadsdelsmammorna hade utvecklats.
Fortsätta arbetet med att bryta långvarigt bidragsberoende hos 
kvinnor och män som står utanför samhället tillsammans med 
Jobbtorg, arbetsförmedlingen och andra aktörer
Fokus skärholmen ska fortsätta utvecklas utifrån social hållbarhet
Arbetet med lokala utvecklingsprogram ska intensifieras
 
Förutom ett mindre anslag till stadsdelsnämnden i Skärholmen, 
innebär högermajoritetens budget en lägre ambition på 
sommarjobben, slopad satsning på ökad inskrivningsgrad i 
förskolan (här saknar man mål) och man går fram med en osäker 
finansieringsmodell för introduktionsförskolan - där pengar måste 
sökas centralt. 
När vi Socialdemokrater styrde Skärholmen hade vi för 
verksamhetsplanen 2017 som mål:
Minst 93 % av andelen barn 2-5 år i Skärholmens 
stadsdelsnämndsområde är inskrivna i förskolan
Minst 5 % av barnen på introduktionsförskolan står i kö till en 
förskoleplats
Minst 50 % av barnen som fyllt ett år står i kö till en förskoleplats
 
Nu har högermajoriteten tagit bort alla dessa mål helt. Samtidigt 
som heltidsreformen inom förskolan skrotats. Sammantaget 
kommer detta att fördjupa segregationen och öka klyftorna i vår 
stad. Dessutom går man fram med lägre målsättning. Andel 
legitimerade förskollärare av totalt antal anställda har sänkts från 39 
% till 32 %. Vilket rent utsagt är beklagligt.
Under verksamhetsåret för 2019 har flera avdelningar saknat 
förskolelärare. Det är bra att man lägger en målsättning att om 0 
förskolor ska sakna förskolelärare. Det stor frågan som kvarstår är 
hur man ska nå detta mål. När förskolan till får tillräckligt mer 
resurser och tilldelning.
Under förgående mandatperiod anklagade den borgliga majoriteten 
oss rödgröna för att vi inte satsade tillräckligt med resurser på 
stadsdelsnämndens kärnverksamhet. Framför allt besvärade man sig 
över våra demokratimedel som finansierade 127-festivalen, 
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trygghetsvärdar, kulturvärdar, torsdagsklubben och ungdomsrådet. 
De borgliga oppositionspartierna menade att dessa resurser istället 
borde ha gå till kärnverksamhet. Idag kan vi konstatera att den 
borgliga majoritetens VP för 2020 återigen saknar resurser för 
utveckla kärnverksamheten inom välfärdsområden. 2020 års VP 
tillkännager återigen den borgerliga majoriteten avsaknad av 
politisk vilja, ambitioner och mål om hur man ska fortsätta arbetet 
med att bryta segregationen i vår stad.
Den borgerliga majoriteten kom 21018 till ett dukat bord. 
Utvecklingen i Skärholmen har varit exceptionellt starkt i 
jämförelse med tidigare mandatperioder. Allt färre gick på 
ekonomiskt bistånd, ungdomsarbetslösheten hade nästan halverats 
och skolresultaten hade gått upp. Denna utveckling borde användas 
för att inkludera fler för att bygga ett sammanhållet Skärholmen för 
alla. Det förutsätter dock en vilja och förmåga att ta långsiktigt 
ansvar framför kortsiktiga skattesänkningar. Under förgående 
mandatperiod lyckades vi vända underskotten i äldreomsorgen och 
utvecklingen inom socialtjänsten. Nu har dessa problem återigen 
kommit tillbaka till skärholmen. Vilket vi beklagar.
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Bilaga 2, förslag till beslut, Vänsterpartiet
2019-12-19
Skärholmens stadsdelsnämnd
 
Verksamhetsplan och budget 2020
 
Ärende 21
Rudy Espinoza m.fl. (V)
 
 
FÖRSLAG TILL BESLUT
 
Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
att avslå förslaget till budget och verksamhetsplan 2020
att uppdra till förvaltningen att återkomma till nämnden med ett 
förslag till verksamhetsplan och budget utifrån Vänsterpartiets 
reservation i kommunfullmäktige.
 
Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:
Majoritetens budgetförslag
Den blågröna majoriteten har i sin budget för Stockholms stad valt 
att fortsätta med sänkt kommunalskatt med 16 öre, vilket även för 
2020 ger en skattesats om 17:74 konor, för övrigt samma skattesats 
som SD har i sin budget för Stockholm. Det motsvarar ett bortfall 
av skatteintäkter på 400 miljoner i kronor även år 2020.
 
Skattesänkningar, kommande privatiseringar av välfärdstjänster, 
försäljningar av stadens tillgångar samt ombildningen av 
allmännyttans hyreslägenheter dränerar den offentliga ekonomin när 
invånarnas gemensamma tillgångar i princip förskingras. 
Skärholmen Stadsdelsförvaltning får av den blågröna majoriteten 
inte en höjning som motsvarar ökade löne- och lokalkostnader, 
övriga kostnadsökningar samt de nyliberala effektiviseringskraven 
som egentligen är besparingskrav. Av nedanstående tabell framgår 
skillnaden mellan den blågröna majoritetetens och Vänsterpartiets 
förslag till verksamhetsplan och budget för 2020.
 
Vänsterpartiets budgetförslag
Vänsterpartiet föreslår en skattesats om 18:04 kronor vilket 2019 
var en skattehöjning med 14 öre. Totalt anslår Vänsterpartiet 22,1 
miljarder kronor till de 14 Stadsdelsnämnderna, vilket är 617,5 
miljoner kronor mer än vad de blågröna partierna, Moderaterna, 
Miljöpartiet, Liberalerna, Centern och Kristdemokraterna avsätter i 
sin budget. Då vi prioriterar de sju ytterstadsdelarna så ger det 
Skärholmens Stadsdel ytterligare 34,3 miljoner kronor mer jämfört 
med de blågröna partiernas budget. 
 
Individ och familjeomsorg
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Inom detta område så satsar vi på att stärka socialtjänsten, inklusive 
förstärkning av ungdomsmottagningar, sociala insatsgrupper (SIG) 
och särskilt kvalificerade kontaktpersoner. Vi fortsätter arbetet med 
handlingsplanen för socialsekreterare och biståndshandläggare. Det 
innebär bland annat bibehållna mentorer och administrativt stöd. Vi 
höjer även schablonen för socialpsykiatri, boende med särskild 
service, stödboende, boendestöd och sysselsättning samt stärker 
anhörigstödet vid kriminalitet, missbruk samt psykisk ohälsa.
 
Stadsmiljö
Inga generella effektiviseringar samt en mindre förstärkning av 
medlen för parkskötsel. På sikt skall parkskötseln såväl som 
snöröjning m.m. utföras i egen regi med egen personal och 
utrustning. Fortsatt satsning på trygghet genom bland annat bättre 
belysning av offentlig miljö i samverkan med trafiknämnden.
 
Förskoleverksamhet
Inga generella effektiviseringar samt en höjd schablon om 4 
procent, vilket är 3,1 procent mer än de blågröna partiernas 0,9 
procent. Vi anslår också medel för introduktionsförskolor som ska 
bedrivas i samverkan med utbildningsnämnden.
 
Äldreomsorg
Inga generella effektiviseringar på utförare sidan samt generösare 
biståndsbedömning. Den kommunala hemtjänsten ska vara utförare 
för de som avstår från att välja. Vidare höjer vi anslagen till 
hemtjänst, avlösning och ledsagning, dagverksamhet med 3,5 
procent, vilket är 1 procent mer än de blågröna partiernas budget. 
Vi anslår även mera till ett tryggt mottagande samt till utveckling 
och etablering av aktivitetscenter.
 
Omsorg om funktionshindrade
Inga generella effektiviseringar. Vi ökar även anslaget till hemtjänst 
och ledsagning för funktionshindrade med 3,5 procent, vilket är 1 
procent mer än de blågröna partiernas budget. Vi höjer även 
schablonen för vuxen- och barnboende, daglig verksamhet, 
korttidshem och korttidstillsyn med 3 procent vilket är 1,6 procent 
mer än de blågröna partiernas budget.
 
Barn, kultur och fritid
Vi vill satsa på ett socialt hållbart Skärholmen där invånarnas 
förmågor och engagemang tas tillvara och stärks genom ett 
långsiktigt perspektiv. Vi uppmärksammar den forskning som visar 
att förbättrad fysisk hälsa och psykosocialt välbefinnande hänger 
samman med deltagande i kultur och konstnärliga verksamheter 
(vilket också genererat Kompetenscentrum för kultur och hälsa 
inom Region Stockholm), och vi vill att förvaltningens arbete tar 
hänsyn till dessa samband. Vi vill därmed säkerställa att det inom 
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Fokus Skärholmen skapas en ändamålsenlig lokal för föreningen 
FOLKssociala och kulturella verksamheter.
 
Det planerade höghuset i Skärholmens centrum kan rymma en 
sådan lokal, och FOLK kan bidra med sin kompetens och 
innovationsförmåga kring utformandet. En specifikt anpassad lokal 
ökar möjligheten att skapa en mötesplats med verksamheter öppna 
för föreningar och individer, och det ger även större möjligheter för 
viss inkomstbringande verksamhet (t.ex. café, uthyrning). Idag har 
föreningen ett kort och därmed osäkert kontrakt, vilket försvårar en 
stabilitet i verksamheten. Vi vill härutöver säkerställa att 
Torsdagsklubben i Vårberg kan fortsätta att driva och utveckla sin 
verksamhet långsiktigt och i flera av stadsdelens områden.
 
Verksamheten skapar innovativa möten för konstnärligt skapande 
och kritiskt tänkande, riktat mot barn men välbesökt och uppskattat 
av invånare i olika åldrar. Vi vill också att Kummelholmen, som 
idag drar en stor publik från innerstaden, ges stöd för samordning 
med fritidsverksamheter för barn och unga inom stadsdelen. Dessa 
tre verksamheter erbjuder meningsfulla möten och sysselsättningar, 
de öppnar offentliga rum välkomna för alla invånare, och de ökar 
invånarnas upplevelser av tillhörighet och trygghet och ger 
möjligheter för framtidshopp att växa.
 
Vi vill härutöver satsa på medborgarkontor och samhällsvägledning, 
samt återuppta arbetet med medborgarbudgetar enligt den metod 
som utvecklats av Sveriges Kommuner och Regioner (SKR).
 
Vi vill fortsätta att satsa på en fritid för alla i samtliga fyra 
bostadsområden i vår stadsdel med ett förstärkt trygghetspaket som 
innehåller en satsning på parklekarna, de öppna förskolorna och 
fritidsgårdarna samt flera fältassistenter. Vi avvisar alla förslag om 
att lägga ned eller kraftigt minska dessa verksamheter.
 
Generella effektiviseringar som minskar människors möjligheter för 
sociokulturella möten och verksamheter driver människor ifrån 
varandra. Det ökar otryggheten, försämrar den kollektiva förmågan, 
samt undergräver tilliten mellan medborgare och myndigheter. Att 
istället satsa mer resurser nu är att förebygga skenande kostnader 
för verksamheter som SIG och ohälsa av olika slag. Gemensamma 
normer kring samvaro kan utvecklas istället för att normer där 
brottslighet ger status får djupare fäste. Det är att skapa social 
hållbarhet och därmed att ta målen inom Agenda 2030 på allvar.
 
 
Arbetsmarknad
Inga generella effektiviseringar, däremot flera feriejobb i egen regi 
och i samverkan med andra förvaltningar och stadens bolag.
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Skärholmens stadsdelsförvaltning ska verka aktivt för att nå de som 
står särskilt långt från arbetsmarknaden, genom att stärka 
samarbetet medjobbtorget, att utveckla stockholmsjobben och 
erbjuda insatser som kombinerar arbete med språkundervisning. 
Förebyggande och uppsökande insatser för unga som varken arbetar 
eller studerar behöver prioriteras högt, precis som insatser som 
underlättar unga ensamkommandes etablering.
Vi vill att stadsdelen satsar på att utbyta feriejobb med innerstaden 
och rikare ytterstadsdelar, för att motverka de stereotyper som 
försvårar för unga i vår stadsdel att utbilda sig och arbeta i 
väletablerade områden, eller att överhuvudtaget befinna sig där. 
Samt omvänt för att välkomna fler till vår egen stadsdels mångfald.
Vänsterpartiet vill skapa koncensus för att utveckla såväl lokalt 
företagande som att skapa nya arbetstillfällen. Förvaltningen bör 
bidra i större utsträckning till att stärka Skärholmens roll som en del 
av den regionala kärnan Skärholmens/Kungens kurva. En 
handlingsplan för näringslivsarbetet i förvaltningen är positivt. Det 
handlar också om resurser, kompetens och bättre kommunikativa 
insatser på lokal nivå för att kunna stimulera etablering och 
skapande av nya arbetstillfällen i Skärholmens stadsdel. Nya projekt 
och innovativa idéer bör övervägas i denna riktning för att få ett 
bättre genomslag kring ett socialt och ekonomisk och miljömässig 
hållbart samhälle, inklusive snabb etablering på arbetsmarknaden 
för nyanlända.
 
 
Ekonomiskt bistånd
Vänsterpartiet satsar på kompensatoriska insatser med 1000 kr/barn 
och år för barn vars föräldrar har försörjningsstöd.
Skärholmen ska vara en stadsdel där rätt till bistånd värnas och 
fokus ska ligga på att utveckla och stärka det sociala 
förändringsarbetet. Avslaget för ekonomiska bistånd är rekordhöga, 
i vissa stadsdelar är siffran så hög som 89 % procent. Man uppnår 
den höga avslagsfrekvensen genom en mycket strikt tolkning av 
socialtjänstlagen och vad som ingår i riksnormen. Det kan tolkas 
som något framgångsrik att ha en hög avslagsfrekvens av 
ekonomiskt bistånd. Det finns dock andra konsekvenser, som att 
den här politiken gör att medborgare tappar tillit till sociala 
myndigheter. Det finns människor som lever i stor fattigdom. 
Resultatet av detta blir ökad psykisk och fysisk ohälsa hos de allra 
fattigaste, en fördjupad social problematik och en dominerande 
känsla av hopplöshet och armod.
Förvaltningen bör i stället varna för den här utvecklingen mot social 
nedrustning. I Stockholms vision 2040 står att ”Ett Stockholm som 
håller samman”. Att Stockholm ska:” Ge god välfärd som ger 
jämlika livschanser.” Att Stockholm ska vara ”en trygg och säker 
stad. Men med den nuvarande behandlingen av stadens allra 
fattigaste invånare skapas ojämlikhet, ohälsa och otrygghet. Det står 
emot för vad visioner kan åstadkomma.
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Stadsdelsnämnden ska också ha en beredskap för att söka ytterligare 
anslag ur den centrala medelsreserven då kommande lågkonjunktur 
kan komma att leda till avskedanden och så kallad hyvling av 
arbetstider som kan komma att hårdast drabba ensamstående 
föräldrar. Men även invånare med låg a-kasseersättning samt låg 
ersättning från sjukförsäkringen kommer att drabbas om det blir en 
längre lågkonjunktur med nuvarande majoritetsförhållanden i 
riksdagen när det gäller behovet av en förändrad finans- och 
skattepolitik från regeringen.  
Så drabbar de blågrönas partiernas budget välfärden och tryggheten 
i Skärholmen
De blågröna partiernas budget och skattepolitik ökar gapet mellan 
de socioekonomiskt etablerade och utsatta. Sverige blir i allt högre 
grad en plats som befolkas av många fattiga och få rika, och inte 
minst i områden som Skärholmen ökar andelen fattiga och 
marginaliserade. Välfärden raseras till förmån för privatiserade 
verksamheter tillgängliga för de som kan betala och anses vara 
betrodda kunder, vilket inte minst tydliggjorts i ett kraftigt 
olikvärdigt skolsystem där elevers bakgrund snarare än egen 
förmåga bestämmer resultaten. Detta sker samtidigt som vi vet att 
barnfattigdom och en misslyckad skolgång påverkar individer 
negativt under hela deras liv, och ökar risken för att de utvecklar 
brottsliga beteenden och normer. De blågrönas politik undergräver 
möjligheten att uppnå målen för Agenda 2030 i Skärholmen, 
alltmedan känslan av hopplöshet, otrygghet och ohälsa ökar i 
stadsdelen, inte minst bland de unga. Största delen av dessa unga 
har utländsk bakgrund av olika slag, och är därmed särskilt 
drabbade av den skuldbeläggande högerextrema rasistiska och 
fascistiska retorik som också den drivs fram av de ökande 
socioekonomiska skillnaderna.
 
Individ och familjeomsorg
Redan under 2019 har bristen på tillräckliga resurser varit stor, för 
2020 kommer verksamheten hårdbantas genom effektivisering krav 
minskade biståndsinsatser eller mindre kostnadskrävande insatser. 
Det drabbar en utsatt grupp av medmänniskor som behöver 
specialiserad omsorg och vi ifrågasätter kraftigt den människosyn 
som uttrycks genom nedskärningarna. Kvalitet av instanser riskeras 
när budgetskontroll och hållning kommer i första hand än 
medborgares behov.
Inom individ och familjeomsorg bedrivs en viktig förebyggande och 
trygghetsskapande verksamhet som riktar sig till alla barn, 
ungdomar och familjer, men som nu tyvärr kommer att fortsätta 
åsidosättas ännu ett år.
 
Förskoleverksamhet
Då de blågröna partierna inte ens vill räkna upp anslaget med vad 
som krävs för täcka kostnadsutvecklingen, så kommer våra 
kommunala förskolor inte kunna anställa tillräckligt med 
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förskolelärare och barnskötare, men det kommer även bli sämre 
arbetsvillkor för köks- och lokalvårdspersonal när det fattas pengar.
Detta kan i sin tur leda till större barngrupper vilket gör det svårare 
för våra medarbetare att bedriva den pedagogiska verksamhet de 
kan och vill göra. Slutresultatet blir otrygga barn och föräldrar samt 
en utarbetad och i slutändan en sjukskriven personal.
 
Äldreomsorg
Den blågröna budgeten riskerar att drabba äldreomsorgen hårt då 
det redan nu är tydligt att resurserna inte är tillräckliga för 2020. 
Detta riskerar att drabba både de anställda och brukarna då det finns 
en risk att de anställda får mindre tid att spendera med de äldre. När 
medel inte räcker till blir det en hårdare belastning på vår personal 
vilket kan leda till arbetsmiljöproblem samt sjukskrivningar, men 
även att de äldre inte får alla de insatser som behövs om tiden helt 
enkelt inte räcker till.
 
Omsorg om funktionshindrade
Färre ledsagartimmar. Även detta drabbar en utsatt grupp 
medmänniskor som har behov av omsorgsinsatser för sitt dagliga liv 
och vi ifrågasätter även här kraftigt den människosyn som uttrycks 
genom nedskärningarna.
 
Barn, kultur och fritid
Då verksamhetsområdet barn, kultur och fritid är en frivillig 
verksamhet som inte regleras i olika lagar och föreskrifter så 
drabbas samtliga verksamheter av kraftiga besparingar och 
kortsiktiga nedskärningar. Den blågröna majoriteten tar inte hänsyn 
till den avgörandebetydelse som dessa verksamheter har i det 
förebyggande arbetet för att förstärka tryggheten, hälsan, 
framtidstronoch välbefinnandeti vår stadsdel.
Nedskärningen inom detta område kommer också betyda att det blir 
mindre resurser för den program- och kulturverksamhet som främst 
riktas till föräldralediga föräldrar, förskolor samt våra seniora 
invånare. Vi ser också beslutet att utöka fritidsverksamheten i Sätra 
endast på prov som ett uttryck för denna ovilja att satsa 
förebyggande till förmån för lägre beskattning.
Vi kan därutöver notera att föreningsbidraget inte kommer att kunna 
förstärkas trots att vårt invånarantal ökat och kommer att fortsätta 
stiga de kommande åren.(ser inte siffror på det i vår VP, ta bort?)
 
Arbetsmarknad
Inom detta område kan den blågröna majoritetens politik 
sammanfattas med att det blir färre feriearbeten för våra ungdomar 
samt inga resurser för att stimulera ett ökat företagande och flera 
arbetstillfällen.
 
Ekonomiskt bistånd
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Den blågröna majoriteten har inom detta område ingen beredskap 
för den kommande lågkonjunkturen.
 
 
Stadsdelens personal är ingen förbrukningsvara
Inom Skärholmens Stadsdelsnämnd ser medarbetarna till att alla 
invånare oavsett ålder får olika former av viktiga och värdefulla 
välfärdstjänster året runt, såsom exempelvis vårdbiträden, 
lokalvårdare, kökspersonal, förskolelärare, fritidsledare, 
socialsekreterare, barnskötare, enhets- och avdelningschefer, 
biståndsbedömare, utredare, ledsagare m.fl.
De blågrönas otillräckliga budget drabbar inte bara invånarna i form 
av sämre välfärd utan även de anställda kommer att få en tuffare 
arbetssituation och oklarare anställningsvillkor.
Detta då det inte kommer finnas tillräckligt med ekonomiska 
resurser för att exempelvis kunna erbjuda de som har ofrivillig 
deltid en heltidstjänst istället. Även de som har tidsbegränsade 
visstids- och timanställningar kommer inte att kunna erbjudas 
tryggare anställningsvillkor och därmed en fast lön som ger dem 
möjlighet att exempelvis kunna teckna hyreskontrakt och andra 
former av mer långsiktiga privatekonomiska kontrakt/avtal. Det vill 
säga en långsiktigt hållbar och trygg livssituation.
Det gör även att det kommer att uppstå vakanser då våra 
medarbetare på grund av arbetssituationen kommer att söka sig till 
andra kommuner eller företag för att få bättre och tryggare 
arbetsvillkor. Vilket ytterligare kommer att öka arbetspressen på 
våra kvarvarande medarbetare. Ett resultat kommer att bli en 
stigande sjukfrånvaro, men även sjuknärvaron kommer öka då 
många kommer att gå till arbetet trots sjukdom i solidaritet med 
arbetskamraterna.
 
Sammanfattningsvis anser Vänsterpartiet att stadsdelens personal 
aldrig ska hanteras som en förbrukningsvara vilket kan bli ett 
resultat av de besparingar och nedskärningar som den blågröna 
budgeten innehåller.
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Bilaga 3, särskilt uttalande, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, 
Miljöpartiet
Skärholmens stadsdelsnämnd 2019-12-19
 
Verksamhetsplan för 2020
 
 
Johan Kling m.fl. (C)
Elisabeth Johnson m.fl. (M)
Martin Vallas m.fl (L)
Sara Grolander m.fl (MP)
 
 
 
Särskilt uttalande
 
Det är med stolthet vi i den grönblå majoriteten tillsammans med 
förvaltningen antar en ansvarfull och framåtsyftande 
verksamhetsplan för 2020. Vi eftersträvar en budget i balans och 
vill använda skattebetalarnas pengar på bästa möjliga sätt och satsar 
därför på bred samverkan, innovation och digitalisering för att 
skapa effektiva arbetssätt och lösningar. Vi stärker upp det arbete 
som påbörjades under 2019 med den nya majoriteten Vi bryter 
ofrivillig ensamhet för äldre med Äldrefestival och satsningar på 
sociala aktiviteter och gemensamma måltider. Det framgångsrika 
arbetet med 127-festivalen för unga och ungdomsrådet fortsätter 
och vi öppnar också upp för möjligheten till en Funkisfestival. Vi 
fortsätter arbetet med en ren och snygg stadsdel, bland annat 
förstärker vi nudgingarbetet med förskolebarnen för en renare 
stadsdel med hjälp av boken ”Toli och Sopmonstret”.
 
Tryggheten i stadsdelen är en prioriterad fråga och tillsammans med 
staden och lokala aktörer jobbar vi hårt för att stärka den lokala 
platssamverkan i våra 4 stadsdelscentrar, Bredäng, Sätra, 
Skärholmen och Vårberg. Här är ambitionen att stärka samverkan 
mellan polis, näringsidkare, fastighetsägare och kommunens olika 
förvaltningar för att ta ett helhetsgrepp på trygghetsfrågan och 
skapa en bättre och tryggare Skärholmen för alla.
Fler i egen försörjning är en vinst för både stockholmare och staden. 
Därför måste insatser leda till riktiga jobb. Genom att samarbeta 
med näringslivet och knyta arbetsgivare till oss gör vi 
arbetsmarknadspolitiken relevant för de behov som finns. 
Jobbtorgen är nyckeln för att fler ska kunna lämna ekonomiskt 
bistånd. Vi satsar på en snabbare hantering med tidigare insatser för 
att fler människor i stadsdelen ska komma i arbete.
Vi ser till att över 700 ungdomar kan få ett feriejobb i kommunal 
regi, tjäna sina första pengar, därutöver skapar det privata 
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näringslivet i stadsdelen ytterligare hundratals jobb för våra unga. 
Tillsammans genom samverkan skapar vi ett bättre Skärholmen.
 
I förskolan fortsätter vi satsningen på god, ekologisk och 
klimatsmat mat, samtidigt som vi tillsammans med förvaltningen 
under året ska hitta former för att öka våra barns fysiska aktivitet 
och rörelseglädje, där vi hoppas att det ska bli en naturlig del i den 
ordinarie verksamheten och pedagogiska arbetet. Arbetet med 
kemikaliesmarta förskolor förstärks ytterligare.
 
Klimatarbetet intensifieras under året och en särskild 
klimatsamordnare tillsätts och stadens nya Klimatplan 
implementeras. Målet är ett vara fossilbränslefri organisation 2030.
 
Till sist vill vi tacka förvaltningen för ett gott samarbete under 2019 
och ser fram emot 2020 där vi fortsätter att ta steg för ett tryggare, 
grönare och lite bättre Skärholmen.
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Bilaga 4, särskilt uttalande, Sverigedemokraterna
Skarholmens stadsdelsnamnd
2019-12-19
Diarienummer: SKHLM 2019/975
Tapani Juntunen (SD)
Punkt 21
Verksamhetsplan 2020 för Skärholmens stadsdelsnämnd
Särskilt uttalande
Ett förslag till verksamhetsplan och budget for stadsdelsnämnden i 
linje med majoritetens
budget i kommunfullmaktige har inkommit. Sverigedemokraterna 
har presenterat en egen budget i kommunfullmäktige dar vi 
redovisar
vår syn på hur verksamheten för Stockholms stad bör prioriteras och 
hänvisar därför till denna
för en utförligare beskrivning.
Stadsdelen ska säkerställa en trygg och värdig ålderdom för de 
äldre. Många äldre blir förr
eller senare beroende av äldreomsorgen för att kunna upprätthålla 
sin livskvalitet. Behovet
kan se väldigt olika ut och uppkomma i olika skeden av livet. Vissa 
vill bo kvar hemma och
andra vill bo pa ett serviceboende eller ett trygghetsboende. Den 
som vill och kan bo kvar
hemma ska ges möjlighet till det genom att erbjudas hemtjänst. En 
individuell bedömning ska
alltid göras så att den äldre kan få rätt assistans. Om man önskar 
flytta till ett service- eller
trygghetsboende ska man i bästa möjliga mån erbjudas en plats i sitt 
närområde. Det ar den
äldres vilja och behov som skall styra kommunens äldrevård och 
inte tvärtom.
Vi motsätter oss enskilda satsningar pa genusprojekt. Många barn 
börjar förskolan vid en
mycket tidig ålder. Förskolan får därigenom ett avgörande 
inflytande pa våra barns vardag.
Förskolan formar också framtidens kommuninvånare. Eftersom 
inflytandet från förskolan är
så stort ställer sig Sverigedemokraterna avvisande till det som kallas 
könsneutral
genuspedagogik. Det finns skillnader mellan män och kvinnor 
liksom skillnader mellan
pojkar och flickor. Dessutom skiljer sig varje människa från sin 
nästa oavsett kön.
 
Våra lokala grönområden ska värnas då de bidrar till välmående och 
avkoppling för
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invånarna. Våra parker forbattrar också luften och på så sätt 
levnadsmiljön for stadens
invånare. Fortsatter man på den inslagna vägen att stockholmarnas 
parker ska bebyggas
kommer resultatet bli en ökad ohälsa, och överlag försämras 
levnadsmiljön. Det är också
viktigt att kommunen förbättrar riktlinjerna vid upphandling kring 
kött och råvaror i syfte att
bli en mer djurvänlig kommun. Målet är att svensk mat ska serveras 
inom kommunens
verksamheter. På så sätt kan långa och onödiga transporter undvikas 
samtidigt som
Stockholms stad stödjer svenska bönder.

Sida 33 (83)



Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-12-19

Bilaga 5, ersättaryttrande, Feministiskt initiativ
Skärholmen Stadsdelsnämnd
19 december 2019
 
 
Verksamhetsplan 2020 för Skärholmens stadsdelsnämnd
Dnr SKHLM 2019/975
 
Ersättaryttrande
Sissela Nordling Blanco
Feministiskt initiativ
 
 
 
Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit nämnden att:
Devis godkänna förvaltningens förslag
Att förvaltningen får i uppdrag att återkomma till nämnden med en 
verksamhetsplan som beaktar vad som anförs i detta ersättaryttrande
Att förvaltningen undersöker möjligheten att ta över finansieringen 
av den nya mötesplatsen Egalia efter att projektmedlen från 
Regionen tagit slut
Att förvaltningen införlivar ett jämställdhetsperspektiv i allt 
trygghetsarbete, som erkänner rådande maktobalans mellan könen 
och behovet av särskilda insatser
Att förvaltningen under året prioriterar arbetet mot mäns våld mot 
kvinnor, våld i nära relationer och hedersrelaterat våld, och ser över 
rutiner för att förebygga det dödliga våldet mot kvinnor
Att förvaltningen under året ger ett utökat uppdrag till den sociala 
insatsgruppen som går ut på att arbeta uppsökande med tjejer och 
kvinnor i kriminella miljöer
Att förvaltningen intensifierar arbetet med MVP och säkerställer att 
metoden sprids till fler skolor i stadsdelen
Därutöver anföra följande
 
Den grönblåa majoritetens budget för 2020 innebär fortsatta 
nedskärningar i arbetet för jämställdhet och mänskliga rättigheter, i 
verksamheten för barns kultur och fritid, i lokalt demokratiarbete 
och i välfärden. Stora besparingar inom förskola och 
arbetsmarknadsåtgärder väntar. Det är en politik som kommer öka 
segregationen och slå hårdast mot de med låga inkomster, mot 
kvinnor, barn och unga, pensionärer och grupper som utsätts för 
strukturell diskriminering. Feministiskt
initiativ vänder sig starkt emot den utvecklingen, vi prioriterar 
välfärd och mänskliga rättigheter framför skattesänkningar och 
utförsäljningar.
 
Utgångspunkten för vår budgetreservation är ett helt Stockholm. 
Vår vision: en stad som håller ihop. En stad som är öppen och fri 
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från våld och förtryck. Stockholm ska inte vara segregerat och alla 
stockholmare ska garanteras sina mänskliga rättigheter.
 
När Feministiskt initiativ var med och styrde Stockholm förra 
mandatperioden drev vi igenom att staden skulle göra en utredning 
om kvinnors makt och inflytande i ytterstaden. Många av kvinnorna 
som deltog i den beskrev en tillvaro där känslan av otrygghet, 
isolation, ensamhet, arbetslöshet och oro för barnen var stor. Deras 
förslag på lösningar var: mötesplatser, jobb, frihet från våld och en 
framtid för barnen.
 
Det är dessa kvinnors ord som vi har i åtanke när vi utformat 
politik. Vi vill skapa fler jobb inom välfärden och utöka det 
framgångsrika arbete vi införde med stadsdelsmammor som arbetar 
uppsökande mot kvinnor som står långt ifrån arbetsmarknaden. Det 
är beklagligt att det nya styret i stället väljer att skära ner på 
arbetsmarknadsåtgärder kommande år, det är en politik som främst 
kommer drabba stadsdelar som Skärholmen där arbetslösheten är 
hög och behovet av insatser är stort.
 
Vi vill genom vår budget stärka kvinnors makt att påverka sina egna 
liv och samhället genom organisering i egna sammanslutningar. Det 
är fundamentalt för att uppnå målet om ökad trygghet som det 
grönblåa styret säger sig vilja prioritera och just därför beklagar vi 
att verksamhetsplanen saknar skrivningar och ambitioner kring 
detta.
 
Vi satsar också på barnen. Vi vill stärka fritidsverksamheten för 
barn och unga. Mammor ska kunna gå till jobbet och veta att barnen 
inte hänger i centrum utan är i skolan och får hjälp med läxor och en 
aktiv fritid. Vi vill fortsätta arbetet med att öka jämställdheten i 
fritidsverksamheten, motverka maskulinitetsnormer och fortsätta 
skapa fler mötesplatser för unga tjejer och hbtq-personer. Vi vill att 
förvaltningen undersöker vad som krävs för att den nyetablerade 
mötesplatsen Egalia kan finnas kvar efter att projektmedlen från 
Regionen tar slut. Vi vill fortsätta det framgångsrika arbetet med 
ungas organisering kring feminism och antirasism. Det är oerhört 
synd att det nya styret nu lägger ner detta arbete som gett så många 
unga från Skärholmen, Sätra, Bredäng, Vårberg och andra orter 
ökade kunskaper om sina och andras rättigheter och möjligheter att 
organisera sig. Det är en grundläggande del av barnkonventionen att 
barn och unga får kännedom om sina rättigheter.
 
Vi ser också kulturen och biblioteken som en viktig del i barn och 
ungas utveckling och i vår budget har vi därför en satsning på 100 
nya bibliotekarier i staden. Vi vet att det framförallt är barn från 
socioekonomiskt utsatta områden som är i störst behov av 
biblioteken.
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Arbetet mot rasism och diskriminering hade hög prioritet under de 
år då Feministiskt initiativ hade ansvaret för mänskliga rättigheter i 
staden. Hundratals chefer och tusentals medarbetare fick 
kompetensutveckling, skolorna fick uppdrag att stärka sitt arbete 
mot rasism och kansliet för mänskliga rättigheter satte igång ett 
gediget arbete i enlighet med ECCARs 10-punktsprogram mot 
rasism. Det är ett arbete vi vill fortsätta utveckla, bland annat 
genom att införa diskrimineringsombud i skolan för att stärka det 
förebyggande arbete och ta emot elever som upplever rasism, 
sexuella trakasserier eller andra kränkningar av sina rättigheter.
 
I en tid då nationalismen växer och idén om att det i Sverige bara 
finns plats för ett folk, ett språk och en kultur får allt starkare fäste 
är det vår uppgift att stärka demokratin, arbetet mot rasism och för 
de nationella minoriteternas rättigheter. Tyvärr ser vi att 
verksamhetsplanen saknar ambitioner och referenser till den 
stadsövergripande strategin för romsk inkludering och de riktlinjer 
för arbetet med nationella minoriteters rättigheter som togs fram 
under föregående mandatperiod.
 
I Feministiskt initiativs budget vill vi också se fler insatser mot 
vapenvåldet. Dödsskjutningarna i Stockholm måste få ett slut. Vi är 
glada över att vårt förslag om att införa anhörigstöd till anhöriga 
som drabbats av vapenvåldet nu ser ut att införas, men mer återstår 
att göra. Arbetet med sociala insatsgrupper måste utökas för att 
hjälpa ungdomar ur kriminella miljöer och metoden GVI (Group 
Violence Intervention) ska införas. Vi vill dessutom se särskilt 
uppsökande arbete för att nå tjejer i kriminella miljöer. Vi vill också 
fortsätta våra satsningar på fler fältassistenter, fler socialsekreterare 
och utöka det våldsförebyggande arbetet i skolan. Negativa 
maskulinitetsnormer ska motarbetas redan i förskolan och genom 
hela skoltiden för att motverka våld i nära relationer eller i 
gatumiljö. Unga killar ska tidigt få stöd genom att erbjudas hjälp 
med skola och tillgång till fritidsaktiviteter och kultur.
 
Under det rödgrönrosa styret initierade vi arbetet med det 
våldsförebyggande programmet MVP som vi är glada att den 
grönblåa majoriteten vill fortsätta med, men vi är oroliga för att 
arbetet stannar upp trots skrivningarna i budget och VP. I 
Skärholmens tertialrapport 2 fick vi exempelvis veta att 
Slättgårdsskolan slutat jobba med MVP med hänvisning till bortfall 
av kompetens. I verksamhetsplanen får vi inte veta hur 
förvaltningen ska jobba för att det faktiskt ska bli fler och inte färre 
skolor som jobbar med MVP. Vi anser att alla skolor i stadsdelen 
behöver stärka sitt våldsförebyggande arbete.
 
Tjejer, kvinnor och hbtq-personer ska kunna röra sig obehindrat i 
stadens offentliga utrymmen oavsett tid på dygnet. Stockholm ska 
vara en trygg stad fri från hatbrott,
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rasism och sexism. Stadsplaneringen och trygghetsarbetet ska utgå 
från ett jämställdhets- och barnperspektiv för att skapa trygga 
stadsmiljöer.
 
Det omfattande arbete vi påbörjade med att motverka mäns våld 
mot kvinnor, våld i nära relationer och hedersrelaterat våld måste 
fortsätta och förstärkas ytterligare. Kunskapen om samtycke, om 
sexuella och reproduktiva rättigheter måste höjas. Stöd och skydd 
ska finnas att få snabbt och säkert för alla våldsutsatta. Vi är oroade 
över att en ansträngd socialtjänst och individ- och familjeomsorg 
kommer slå hårt mot de som riskerar att fara illa. I en tid då det 
dödliga våldet mot kvinnor ökat, och när vi under året sett flera 
mordförsök och mord på kvinnor i vår egen stadsdel, efterlyser vi 
högre ambitioner för att få ett stopp på våldet.
 
Vårt mål är en hel stad. En stad som håller ihop. En stad där tjejer 
kan drömma stort, påverka samhället och bestämma fullt ut över 
sina kroppar.
 
 
 
 
 

Handlingar i ärendet
 232970 (Godkänd - R 1) Verksamhetsplan 2020 
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§ 22
Hyresmedgivande gällande lokaler för daglig verksamhet 
i Vårberg. 
SKHLM 2019/793

Beslut 
1. Nämnden godkänner förvaltningens förslag om införhyra lokaler 
för daglig verksamhet och socialpsykiatri vid Ängsholmsgränd i 
Vårberg och för förvaltningen en hyra på cirka 2,4 mnkr per år.
2. Beslutet justeras omedelbart.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen planerar att flytta verksamheten inom daglig
verksamhet på Ekholmsvägen till nya lokaler vid Ängsholmsgränd.
Lokalerna för Ekens aktivitetscenter upphör och behovet tillgodoses
med det aktivitetscenter som finns på Skärholmens seniorboende.
De befintliga lokalerna vid Ekholmsvägen är inte ändamålsenliga
och lever inte upp till de krav som ställs på lokalerna för att bedriva
en kvalitetsmässigt bra verksamhet. Verksamheten flyttas till helt
nyrenoverande lokaler med en hyreskostnad på cirka 2,4 mnkr per
år. Samtidigt så avyttrar förvaltningen lokalerna på Ekholmsvägen
med en årshyra på 1,76 mnkr.
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens
förslag till införhyrning.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut samt till förslaget om omedelbar justering och hör bifall 
därtill.

Handlingar i ärendet
 232958 (Godkänd - R 2) Hyresmedgivande gällande lokaler 

för daglig verksamhet i Vårberg
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§ 23
Remiss av Motion om skyltning på de nationella 
minoritetsspråken i stadens offentliga lokaler 
-svar på remiss
SKHLM 2019/861

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen
som svar på remissen.

Sammanfattning av ärendet 
I motionen om skyltning på de nationella minoritetsspråken i
stadens offentliga lokaler skriver Clara Lindblom och Rodrigo Arce
(båda V) att Stockholms stad ska skylta på alla fem nationella
minoritetsspråk samt på svenska i alla stadens offentliga lokaler.
Förvaltningen ställer sig överlag positiv till förslaget om att skylta
på alla fem minoritetsspråk utifrån främjandet av de nationella
minoriteternas rättigheter. Förvaltningen är dock tveksam till om
fysiska skyltar på olika språk är rätt lösning. Förvaltning anser även
att kommunstyrelsen bör organisera och samordna ett eventuellt
arbete med att införa skyltning på minoritetsspråken så att resultatet
blir likställigt över hela Stockholms stad.

Beslutsgång
Ordförande Johan Kling (C) yrkar på förvaltningens förslag till 
beslut och hör bifall därtill.

Särskilt uttalande
Ledamoten Anna Laine anmäler för Vänsterpartiet ett särskilt 
uttalande enligt bilaga.

Bilaga
Särskilt uttalande, Vänsterpartiet
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Bilaga, särskilt uttalande, Vänsterpartiet
2019-12-19
Skärholmens stadsdelsnämnd
 
 
Remissvar: Motion om skyltning på de nationella minoritetsspråken
SKHLM 2019/861
 
Rudy Espinoza m.fl. (V)
 
Särskilt uttalande
Vi är glada att förvaltningen ställer sig positiva till motionen. Vi 
menar samtidigt att förvaltningen bör anpassa motionen till 
Skärholmens lokala förhållanden – genom att ge större 
uppmärksamhet till de minoritetsspråk som talas mest i den egna 
stadsdelen. Härmed anknyter vi till förvaltningens kommentar om 
ett möjliggörande av skyltning på flera språk,och vi förespråkar 
skyltning på för stadsdelen relevanta språk(digitalt eller i annan 
form).
 
De argument som anges i motionen, att höja språkens status, 
ökastoltheten hos dem som talar språken, samt öka kunskapen om 
de nationella minoriteterna i övriga samhället, menar vi är av stor 
betydelse även för de minoriteter och minoritetsspråk som inte 
klassificerats som nationella.
 
Klassificeringen som nationell minoritet bygger på flerhundraåriga 
processer av rasistiskt förtryck samt motståndsrörelser som gett 
resultat. Vi vill på alla sätt betona vikten av dessa resultat, men vill 
också motverka att andra minoriteter och minoritetsspråk utsätts för 
liknande diskriminering idag.
 
Vi ser en möjlighet för förvaltningen att skydda och främja inte bara 
de nationella minoriteterna och minoritetsspråken, utan även att 
skydda och främja större minoriteter inom stadsdelen och deras 
möjligheter att behålla och utveckla sina kulturer i Sverige. Vi 
menar att detta är av största betydelse för att förvaltningen ska 
kunna medverka till ökad jämlikhet, trygghet och inkludering och 
därmed komma närmare målen inom Agenda 2030.
 
Vad gäller språkval hänvisar vi till de uppgifter som tagits fram av 
Institutet för språk och folkminnen samt Migrationsverkets statistik 
o¨verasylso¨kande(se även Vs SU från 2019-10-24).
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Handlingar i ärendet
 232870 (Godkänd - R 2) Skyltning på de nationella 

minoritetsspråken i staden offentliga lokaler
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§ 24
Redovisning av ej verkställda beslut, kvartal 2 2019 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/729

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/729-2 Till nämnden - kvartal 2.
 SKHLM 2019/729-3 Redovisning av ej verkställda beslut - 

kvartal 2.
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§ 25
Anmälan om nedskrivningar och avskrivning av osäkra 
kundfordringar 2018 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/957

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/957-1 Nedskrivningar och avskrivningar av 

osäkra kundfordringar 2019.
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§ 26
Markanvisning för bostäder inom fastigheten Aspholmen 
1 i Vårberg till Vårlöv KB 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/983

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/983-1 Markanvisning för bostäder inom 

fastigheten Aspholmen 1 i Vårberg till Vårlöv KB. Anmäls 
till nämnd 2019-12-19.

 SKHLM 2019/983-1.2 VB: Markanvisningsärende i 
exploateringsnämnden den 12 december i er stadsdel (3/3)
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§ 27
Protokoll - UNGSK Ungdomsrådet i Skärholmens 
stadsdel 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/445

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/445-9 Protokoll UNGSK 2019-11-14.
 SKHLM 2019/445-10 Protokoll UNGSK 2019-11-27.
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§ 28
Protokoll - Pensionärsrådet 2019 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/441

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/441-12 Protokoll pensionärsrådet 2019-11-21. 
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§ 29
Protokoll - Skärholmens råd för funktionshinderfrågor 
-anmälningsärende
SKHLM 2019/442

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/442-11 Protokoll Skärholmens råd för 

funktionshinderfrågor 2019-11-22.
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§ 30
Balanslista12/ 2019-12-19 
-anmälningsärende
2019/000001

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner anmälan och lägger ärendet till 
handlingarna.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar att anmälan godkänns och läggs 
till handlingarna, och hör enhälligt bifall därtill.

Handlingar i ärendet
 SKHLM 2019/1-15 Balanslista uppdrag SDN 12/2019-12-19
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§ 31
Kontinuerlig uppföljning av fritidsverksamheten 
-skrivelse från Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet och 
Miljöpartiet
 

Beslut 
Nämnden skickar skrivelsen till förvaltningen för beredning.

Förslag till beslut
Ordförande Johan Kling (C) anmäler för Moderaterna, Liberalerna, 
Centerpartiet och Miljöpartiet en skrivelse enligt bilaga.
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler att Sverigedemokraterna 
ansluter till skrivelsen.
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler att Socialdemokraterna 
ansluter till skrivelsen.
Ledamoten Rudy Espinoza (V) anmäler att Vänsterpartiet ansluter 
till skrivelsen.
Ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) anmäler att Feministiskt 
initiativ ansluter till skrivelsen som sitt ersättaryttrande.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar bifall till att skicka skrivelsen 
till stadsdelsförvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill.

Bilaga
Skrivelse, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, Miljöpartiet, 
Sverigedemokraterna, Socialdemokraterna, Vänsterpartiet och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande.
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Bilaga, Skrivelse, Moderaterna, Liberalerna, Centerpartiet, 
Miljöpartiet, Sverigedemokraterna, Socialdemokraterna, 
Vänsterpartiet och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande
Skärholmens stadsdelsnämnd
2019-12-19                       
Skrivelse
 
Kontinuerlig uppföljning av Fritidsverksamheten
 
Trygghetsfrågan är en viktig fråga för att utveckla Skärholmen, och 
många åtgärder jobbar vi med löpande. Det förebyggande arbetet är 
en viktig del av förvaltningens verksamhet. Den verksamhet som 
bedrivs för ungdomar i form av Fritidsgårdar är en sådan 
verksamhet. Därför är det viktigt att verksamheten håller hög 
standard och uppfyller de krav som ställs i upphandlingen på sunda 
aktiviteter och miljö fri från droger. Rykten om förekomst av både 
drogpåverkade personer och försäljning av narkotikaklassade 
preparat i lokaler där Fryshuset bedriver verksamhet har nått oss i 
nämnden.
 
Vidare vill vi från majoriteten även belysa att verksamheten ska 
vara tillgänglig och välkomnande för både flickor och pojkar. 
Statistiskt sett vet vi att det främst är pojkar som besöker 
fritidsgårdsverksamheten. Hur ser statistiken ut för de som besöker 
de fritidsgårdar vi har upphandlat nu när parklekarna inte längre 
finns med i upphandlingen?
 
Med anledning av detta föreslår vi att Skärholmens stadsdelsnämnd 
beslutar följande:
 
Att förvaltningen utreder möjligheten att med ett regelbundet 
tidsintervall analysera och rapporter till nämnden om verksamheten 
på våra fritidsgårdar i Bredäng, Sätra, Skärholmen och Vårberg.
 
Att analysen innefattar aktiviteter, besöksstatistik innehållande ålder 
och samt kön.
 
Att förvaltningen kvartalsvis inhämtar skriftliga rapporter från 
fryshuset där förekomst av narkotika redovisas och följs upp hur 
fryshuset jobbar förebyggande med att tränga ut narkotikapåverkade 
personer samt försäljning av narkotikaklassade preparat i anslutning 
till verksamheterna.
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§ 32
Generella effektiviseringar Skärholmens stadsdelsnämnd 
-skrivelse från Vänsterpartiet
 

Förslag till beslut
Ledamoten Rudy Espinoza (V) anmäler för Vänsterpartiet en 
skrivelse enligt bilaga..
Vice ordförande Salar Rashid (S) anmäler att Socialdemokraterna 
ansluter till skrivelsens frågeställningar, dock ej till brödtexten.
Ersättaren Sissela Nordling Blanco (Fi) anmäler att Feministiskt 
initiativ ansluter till skrivelsens frågeställningar som sitt 
ersättaryttrande, dock ej till brödtexten.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar bifall till att skicka skrivelsen 
till stadsdelsförvaltningen för beredning och hör enhälligt bifall 
därtill.

Bilaga
Skrivelse, Vänsterpartiet, med stöd av Socialdemokraterna och 
Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande vad gäller 
frågeställningarna i skrivelsen.

Sida 51 (83)



Skärholmens stadsdelsnämnd Protokoll nr 12/2019

2019-12-19

Bilaga, Skrivelse, Vänsterpartiet, med stöd av Socialdemokraterna 
och Feministiskt initiativ, som sitt ersättaryttrande vad gäller 
frågeställningarna i skrivelsen
 
Stockholm 2019-12-19
 Skärholmens stadsdelnämnd
 Rudy Espinoza (V) m.fl.
 
Skrivelse om generella effektiviseringar Skärholmens 
stadsdelsnämnd
 
I budgeten för 2019 har den borgerliga majoriteten i staden lagt ut 
nedskärningar i form av så kallade generella effektiviseringar på 
många av stadens välfärdsverksamheter för att minska stadens 
budget och kunna sänka skatten. Välfärdsverksamheterna utgör 
kommunens kärnverksamhet, något som den borgerliga majoriteten 
säger sig vilja värna men genom sin budget faktiskt gör 
nedskärningar i.  
 
Vänsterpartiet har genom vårt förslag till budget 2019 visat på hur 
stadens skulle kunna satsa på välfärden genom att ge 
välfärdsverksamheterna goda ekonomiska förutsättningar att 
utveckla sitt arbete för alla invånare i staden och slippa 
nedskärningar. Detta är möjligt på en skattesats som enligt 
Vänsterpartiets förslag fortfarande ligger under den faktiska 
skattesatsen i det borgerligt styrda Nacka kommun.
 
I budget för 2019 gavs stadsdelsnämnderna totalt i hela staden krav 
på generella effektiviseringar för 250,5 miljoner kronor.
 
Verksamhet
Generella effektiviseringar
Förskolan
107,0 mnkr
Barn, kultur och fritid
17,0 mnkr
Äldreomsorg
78,4 mnkr
Stöd och service, funktionsnedsättning
38,4 mnkr
Stadsmiljöverksamhet
5,1 mnkr
Arbetsmarknadsåtgärder
4,6 mnkr
 
Mot bakgrund av detta skulle vi vilja veta hur de generella 
effektiviseringarna prioriterats och genomförts samt hur har 
verksamheterna påverkats av dessa åtgärder?
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Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 i 
någon av nämndens verksamheter påverkat:
tillsättningar vid pensionsavgångar
tillsättning av vakanta tjänster och/eller vikarier under t.ex. 
föräldraledigheter
Personalens möjligheter till löneökningar och 
kompetensutveckling?
 
Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 inom 
förskolan påverkat:
personaltätheten i verksamheten
personalen i pedagogiska verksamheters möjlighet till planeringstid
schemaläggning
barn som deltar i förskolans möjligheter till utflykter och vistelser 
utanför förskolan?
 
Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 inom 
stöd och service för personer med funktionsnedsättning påverkat:
bedömning av enskildas ansökningar av insatser enligt SoL och 
LSS
valet av insatser när de ska verkställas
Hur många ärenden socialsekreterare och biståndshandläggare ska 
handlägga?
 
Om något av ovanstående har påverkats av de generella 
effektiviseringarna på vilket sätt?
 
Vilka övriga åtgärder har gjorts för att möjliggöra de generella 
effektiviseringarna? Finns det exempelvis dokumenterade och 
utvärderade ekonomiska effekter som resultat av genomförd 
digitalisering, automatisering, nya evidensbaserade arbetsmetoder 
eller av innovationer, som motsvarar kostnadsminskningen?
 
Bedömer förvaltningen att dessa åtgärder kommer att påverka 
verksamheten utöver innevarande år?
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§ 33
Bjuda in Homan Göteborg 
-skrivelse från Sverigedemokraterna
 

Beslut 
Skrivelsen avslås.

Förslag till beslut
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) anmäler för Sverigedemokraterna 
en skrivelse enligt bilaga.

Beslutsgång
Ordföranden Johan Kling (C) yrkar avslag till att skicka skrivelsen 
till stadsdelsförvaltningen för beredning med motiveringen att 
arbetet med hbtq-frågor pågår löpande inom förvaltningen.
Ordförande Johan Kling (C) hör att det finns två förslag till beslut, 
Sverigedemokraternas och Centerpartiets. Han ställer dessa mot 
varandera och hör bifall till Centerpartiets förslag till beslut. 

Reservation
Ledamoten Tapani Juntunen (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag till beslut.

Bilaga
Skrivelse, Sverigedemokraterna
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Bilaga, skrivelse, Sverigedemokraterna
Bjuda in Homan Göteborg
 
Förslag till beslut
Vi föreslår att Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar följande:
1. Att bjuda in Homan Göteborg i syfte att hålla ett föredrag om sin 
riktade HBT-verksamhet för
ungdomar med invandrarbakgrund.
 
Homan Göteborg är en HBT-organisation som riktat in sin 
verksamhet mot ungdomar med
invandrarbakgrund. Vi från Sverigedemokraterna vill därför bjuda 
in organisationen i syfte att hålla
ett föredrag om sin verksamhet, belysa utmaningar som de ser, och 
presentera resultat. Vi tänker oss
att detta bäst sker dels inom ramen för en Infonämnd, samt ett 
kortare anförande på nämndens
öppna sammanträde Skärholmen. Vi förlitar oss dock på att 
förvaltningen gör en korrekt bedömning
om hur en sådan inbjudan och föreläsning bäst utformas.
Vi Sverigedemokrater anser att det vara av stor vikt att bedriva en 
aktiv förvaltning där både
tjänstemän och politiker systematiskt inhämtar information i 
samarbete med civila organisationer
för att göra korrekta bedömningar av samhället.
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Då inga övriga frågor förelåg avslutade ordförande Johan Kling (C) 
sammanträdet kl 20.15 med att rikta ett särskilt tack till ledamoten 
Rudy Espinoza (V) som slutar i nämnden.
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19 december 2019

Ärende 15
Medborgarförslag om att hägna in hundbadplatsen på Sätrastrandsbadet

Dnr SKHLM 2019/387

Ersättaryttrande
Sissela Nordling Blanco

Feministiskt initiativ

Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit nämnden att:
- Delvis godkänna förvaltningens förslag
- Att ge förvaltningen i uppdrag att titta närmare på möjligheten att hägna in 

badplatsen fram till strandkanten.

Det finns exempel från Uppsala som fungerar bra och förslaget nämnde aldrig att stängel 
måste gå ända ut i vattnet. Att anlägga stängsel fram till strandkanten skulle visst kunna 
uppfylla syftet med förslaget.
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Ärende 17
Medborgarförslag om att utveckla området kring 

Bredängs bollplan och spontanindrottsplats

Johan Kling m.fl. (C)
Elisabeth Johnson m.fl. (M)

Martin Vallas m.fl (L)
Sara Grolander m.fl (Mp)

Särskilt uttalande
 
Vi ser positivt till att stadsdelsnämnden tillsammans med föreningslivet och andra 
intresserade utvecklar platsen kring Bredängsbollplan. Vi ser att det är av största vikt att 
jämställdshetsperspektivet beaktas och utifrån den jämställdhetsanalys som gjorts i ärendet 
säkerställer att platsen som helhet kommer både flickor och pojkar till del.
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Medborgarförslag om att 
utveckla området

 kring Bredängs 
bollplan och 

Trissans spontanidrottsplats.
 

Dnr SKHLM 2019/401 

Ärende 17
 

Salar Rashid m.fl (S)
Särskilt uttalande

Vi vill tacka förvaltningen för ambitionen att gå vidare med att utveckla området runt Trissan. 
För oss är det mycket viktigt att främja insatser för att barn och unga i Bredäng ska trivas i sitt 
område. Särskilt glada är vi över att det finns ett engagemang från lokalt föreningsaktiva. Det 
tror vi är viktigt för att satsningarna ska komma till bästa möjliga användning och främja lokal 
samhörighet och gemenskap.

Vi stödjer förvaltningens förslag och om det går igenom kommer vi med intresse att följa den 
kommande utredningen. Om det dyker upp några praktiska svårigheter längs vägen hoppas vi 
kunna bidra till att lösa dem på ett konstruktivt sätt så att medborgarförslagets vision kan bli 
verklighet.
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Verksamhetsplan för 2020 för Skärholmens 
Stadsdelsnämnd

 
Dnr: SKHLM 2019/975
 
Ärende 21
 
Salar Rashid m.fl (S)
 

 
 
Förslag till beslut
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag
2. Att därutöver anföra
 
Ett Skärholmen för alla

Den föreslagna verksamhetsplanen är ett resultat av den budget som kommunfullmäktige 
antagit. Det är en budget som är ett resultat av att den borgerliga majoriteten under denna 
mandatperiod prioriterat skattesänkningar framför en väl fungerande välfärd. Moderaterna, 
Liberalerna, Centerpartiet, Miljöpartiet och Kristdemokraterna har drivit igenom en budget 
som har låga ambitioner för både förskola och äldreomsorg. Det återspeglas nu i nämndens 
förslag till verksamhetsplan. 

Den borgerliga majoriteten nya inriktningsmål ska vara: ”En modern storstad med 
möjligheter och valfrihet för alla”. Man kan fråga sig om detta inriktningsmål verkligen 
vänder sig till alla stockholmare. Eftersom ”möjligheterna” till jobb, förskola och välfärd för 
Skärholmsbornas del kommer att försämras med stadens nya budget.

När bara lönekostnaderna inom stadens pedagogiska verksamheter de senaste åren ökat med 
3-5 % och det varit en uttalad ambition att höja attraktiviteten för exempelvis förskollärar- 
och barnskötaryrkena väljer nu kommunfullmäktiges högermajoritet att lägga en budget för 
förskolan som i princip inte innebär någon uppräkning av schablonen. Denna höjs förvisso 
med 0,9 % men samtidigt höjs personalkostnaderna i form av det så kallade 
personalförsäkringstillägget med 1 %. Resultatet blir en förskola som ska klara pris- och 
löneökningar utan något som helst utrymme för det. Förskolechefer tvingas nu 
administrera besparingar istället för kunskap och pedagogisk verksamhet.

Denna historiskt låga satsning på förskolan kommer att leda till sämre personaltäthet och 
större barngrupper. Det blir en verksamhet som i grunden mindre tar hänsyn till barns behov 
och gör verksamheten mindre attraktiv för de som vi vill ska jobba i verksamheten. 
Vi socialdemokrater föreslog en budget som skulle ha anslagit 205 miljoner kronor mer till 
förskolan i Stockholm stad. 
 
Även äldreomsorgens verksamhet präglas av vägvalet att behålla skattesänkningen från 2019 
framför att höja kvaliteten i äldreomsorgen. Ett effektiviseringskrav på 87 miljoner kronor 
kommer resultera i att stadsdelsnämnderna kommer tvingas till en alltmer restriktiv 
biståndsbedömning. Tvärtemot vad som utlovats från den styrande majoriteten kommer det nu 
alltså att bli svårare att få en biståndsbedömd insats. I det socialdemokratiska 
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budgetalternativet var anslagstilldelningen till SDN äldreomsorg 130 miljoner kronor högre 
än det som beslutades av den borgerliga fullmäktigemajoriteten.
 
I en stad där allt fler känner sig otrygga borde staden prioritera det förebyggande arbetet. 
Polisens uppmaning till staden är tydlig – ge skolan bra förutsättningar att jobba 
förebyggande. Det möts i årets budget med en historiskt låg uppräkning av skolpengen med 
0,9 % - det vill säga även där en nollbudget när det höjda PF-tillägget betalats. 
Det är inte svårt att se att skolorna kommer välja bort det som inte är lagreglerat och att 
mycket av förebyggande insatser kommer att komma an på stadsdelsnämnderna. I detta ligger 
mycket av det förebyggande arbetet. Det är i det sammanhanget värt att notera att förra årets 
neddragning på barn, kultur och fritid om 66 miljoner kronor nu förstärks med ytterligare 11 
miljoner i sparkrav. 

I det socialdemokratiska budgetalternativet investerades 50 miljoner kronor mer på barn, 
kultur och fritid samt individ- och familjeomsorgen. Det ger förutsättningar att jobba 
förebyggande. Samtidigt är det angeläget att skolan ges bra förutsättningar och därför 
reserverades drygt 320 miljoner kronor utöver majoritetens förslag till skol- och 
fritidsverksamheter under utbildningsnämnden.
 
En av de största enskilda satsningar som kommunfullmäktige har gjort på stadsdelsnämnderna 
är att öka anslagen till ekonomiskt bistånd. Samtidigt begränsas ambitionerna för stadens 
arbetsmarknadspolitiska åtgärder. Att föra stockholmare från arbete och utbildning till passivt 
bidragsbehov är i sig fel men det innebär också en ökad belastning på stadsdelarnas 
verksamheter. När jobbtorgen har otillräckliga förutsättningar drabbar det individ- och 
familjeomsorgen och handläggare inom ekonomiskt bistånd. 
 

Det är med andra ord med otillräckliga förutsättningar som stadsdelsnämnderna går in i 2020. 
Vi Socialdemokrater har högre ambitioner. Vi socialdemokrater vill fortsätta arbetet för att 
Stockholm ska vara en stad för alla. En stad som håller samman med höga ambitioner för 
ekologisk, ekonomisk och demokratisk hållbarhet. Det är möjligt – men inte om man väljer 
skattesänkningen före välfärden. 

Stadsdelsnämnd Budget 2019 Borgerlig budget 2020 S-förslag 2020 Diff

Rinkeby-Kista 1572,6 1598,2 1621,4 23,2
Spånga-Tensta 1117,2 1149 1166,7 17,7
Hässelby-Vällingby 1914,3 1950,4 1979,9 29,5
Bromma 1565,6 1572,4 1598,2 25,8
Kungsholmen 1177 1193,7 1213,8 20,1
Norrmalm 1120 1181,2 1201,3 20,1
Östermalm 1420,4 1463,5 1488,4 24,9
Södermalm 2326,3 2412,1 2450,0 37,9

Enskede-Årsta-Vantör 2296,9 2328,3 2364,7 36,4
Skarpnäck 1119,5 1126 1142,6 16,6
Farsta 1591,5 1654,9 1680,0 25,1
Älvsjö 645,4 658,5 669,3 10,8
Hägersten-Liljeholmen 1937,6 1999,2 2032,7 33,5
Skärholmen 1192,5 1219 1236,0 17,0
HELA STADEN 20996,8 21506,4 21844,8 338,4
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Vi beklagar detta vägval och noterar att om Socialdemokraternas budgetförslag vunnit 
kommunfullmäktiges gehör hade Skärholmens stadsdelsnämnds fått 17 miljoner mer för 
välfärden i vår stadsdel. Det hade inneburit fler anställda i omsorgen och förskolan.

Skärholmen kommer att bli ett av de områden där skärholmsbornas välfärd kommer att få stå 
för notan, i form av uteblivna investeringar på grund av skattesänkningar om 16 öre i 
kommunalskatt. Det är inte på detta sätt vi bygger en stad för alla. Det är inte heller 
förvånande att den nya majoriteten föreslår nya inriktningsmål för stadens verksamhet. 
Vi socialdemokrater vill fortsätta arbetet för att Stockholm ska vara en stad för alla. En stad 
som håller samman med höga ambitioner för ekologisk, ekonomisk och demokratisk 
hållbarhet. 

Det är dessutom tragiskt att man i Skärholmens stadsdelsnämnd måste ansöka medel från 
staden, istället för att dessa medel redan är utbudgeterade till stadsdelsnämnden från början:

1. Nämnden begär budgetjustering om 5,6 mnkr för aktivitetscenter. 
2. Förvaltningen föreslår nämnden att ansöka, tillsammans med Hägersten-Liljeholmen 

och Älvsjös stadsdelsnämnder, om medel för tryggt mottagande i hemmet. 
3. Nämnden begär budgetjustering om 2,0 mnkr för medel för introduktionsförskola.
4. Nämnden begär budgetjustering om 2,0 mnkr för medel för naturreservat. 
5. Nämnden begär budgetjustering om 4,9 mnkr för klimatinvesteringar. 
6. Nämnden begär budgetjustering om 0,5 mnkr för trygghetsskapande åtgärder. 
7.  Nämnden begär budgetjustering om 1,5 mnkr för maskiner och inventarier. 
8. Nämnden begär en investeringsbudget med 2,1 mnkr för förstärkning av brandskydd i 

lokaler där fritidsverksamhet bedrivs.

Vi socialdemokrater föreslog i vårt budgetförslag för 2019 betydande satsningar på välfärden:

 Förskolan skulle få en mer tillfredställande schablonökning på 3 % än föreslagna 0,9 
% ökningen. Det skulle ha gett utrymme för ökad personaltäthet, stöd till barn med 
särskilda behov och minskade barngrupper.

 Äldreomsorgen och stöd och service till personer med funktionsnedsättning skulle ha 
fått 130 miljoner kr mer. Därtill skulle särskilda satsningar ha gjorts på aktivitetscenter 
och trygg hemgång. 

 Barn, kultur och fritid skulle ha fått mer än 50 miljoner kronor för fler fältassistenter, 
fler fritidsgårdar samt utrymme för det lokala utvecklingsarbetet i staden

 Våra lokala utvecklingsmedel (det som tidigare hette demokratimedel) hade säkrat 
finansieringen för 127-festivalen, trygghetsvärdar, kulturvärdar, torsdagsklubben och 
ungdomsrådet.

 Introduktionsförskolan finansiering hade säkrats.
 Säkerställt förstärkningsteam för att underlätta vikarieersättning i förskolan.
 Bibehållit heltidsreformen i förskolan.
 Fortsatt arbete med att öka inskrivningsgraden i förskolan
 Satsat 1000 Stockholmsjobb för hela staden – 200 fler än den borgerliga majoritetens 

förslag till budget för staden. 
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 Inom ramen för LUP.  Säkra satsningar på biblioteket Punkt 127 i Bredäng och verka 
för att fler unga pojkar läser och lånar böcker som en del i det läsfrämjande arbetet.  

 Inom ramen för LUP. Idrottsförvaltningen skapar möjlighet för drop-in-fotboll för 
ungdomar där delar av verksamheten särskilt riktas till flickor samt kostnadsfri 
simundervisning ute och inne under sommaren.

 12000 feriejobb - hela 3000 fler än den borgliga majoritetens förslag till budget för 
staden

 Fler insatser för att påskynda nyanländas etablering och för att fler utrikesfödda
kvinnor som står långt från arbetsmarknaden ska komma ut i studier eller arbete.

 Satsningen på stadsdelsmammorna hade utvecklats. 
 Fortsätta arbetet med att bryta långvarigt bidragsberoende hos kvinnor och män som 

står utanför samhället tillsammans med Jobbtorg, arbetsförmedlingen och andra 
aktörer

 Fokus skärholmen ska fortsätta utvecklas utifrån social hållbarhet 
 Arbetet med lokala utvecklingsprogram ska intensifieras 

Förutom ett mindre anslag till stadsdelsnämnden i Skärholmen, innebär högermajoritetens 
budget en lägre ambition på sommarjobben, slopad satsning på ökad inskrivningsgrad i 
förskolan (här saknar man mål) och man går fram med en osäker finansieringsmodell för 
introduktionsförskolan - där pengar måste sökas centralt.  

När vi Socialdemokrater styrde Skärholmen hade vi för verksamhetsplanen 2017 som mål:

 Minst 93 % av andelen barn 2-5 år i Skärholmens stadsdelsnämndsområde är 
inskrivna i förskolan 

 Minst 5 % av barnen på introduktionsförskolan står i kö till en förskoleplats 
 Minst 50 % av barnen som fyllt ett år står i kö till en förskoleplats

Nu har högermajoriteten tagit bort alla dessa mål helt. Samtidigt som heltidsreformen inom 
förskolan skrotats. Sammantaget kommer detta att fördjupa segregationen och öka klyftorna i 
vår stad. Dessutom går man fram med lägre målsättning. Andel legitimerade förskollärare av 
totalt antal anställda har sänkts från 39 % till 32 %. Vilket rent utsagt är beklagligt.
Under verksamhetsåret för 2019 har flera avdelningar saknat förskolelärare. Det är bra att 
man lägger en målsättning att om 0 förskolor ska sakna förskolelärare. Det stor frågan som 
kvarstår är hur man ska nå detta mål. När förskolan till får tillräckligt mer resurser och 
tilldelning.

Under förgående mandatperiod anklagade den borgliga majoriteten oss rödgröna för att vi inte 
satsade tillräckligt med resurser på stadsdelsnämndens kärnverksamhet. Framför allt 
besvärade man sig över våra demokratimedel som finansierade 127-festivalen, 
trygghetsvärdar, kulturvärdar, torsdagsklubben och ungdomsrådet. De borgliga 
oppositionspartierna menade att dessa resurser istället borde ha gå till kärnverksamhet. Idag 
kan vi konstatera att den borgliga majoritetens VP för 2020 återigen saknar resurser för 
utveckla kärnverksamheten inom välfärdsområden. 2020 års VP tillkännager återigen den 
borgerliga majoriteten avsaknad av politisk vilja, ambitioner och mål om hur man ska 
fortsätta arbetet med att bryta segregationen i vår stad. 
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Den borgerliga majoriteten kom 21018 till ett dukat bord. Utvecklingen i Skärholmen har 
varit exceptionellt starkt i jämförelse med tidigare mandatperioder. Allt färre gick på 
ekonomiskt bistånd, ungdomsarbetslösheten hade nästan halverats och skolresultaten hade 
gått upp. Denna utveckling borde användas för att inkludera fler för att bygga ett 
sammanhållet Skärholmen för alla. Det förutsätter dock en vilja och förmåga att ta långsiktigt 
ansvar framför kortsiktiga skattesänkningar. Under förgående mandatperiod lyckades vi 
vända underskotten i äldreomsorgen och utvecklingen inom socialtjänsten. Nu har dessa 
problem återigen kommit tillbaka till skärholmen. Vilket vi beklagar.
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Skärholmens stadsdelsnämnd

Verksamhetsplan och budget 2020

Ärende 21
Rudy Espinoza m.fl. (V)

FÖRSLAG TILL BESLUT

Stadsdelsnämnden föreslås besluta:
- att avslå förslaget till budget och verksamhetsplan 2020
- att uppdra till förvaltningen att återkomma till nämnden med ett förslag till verksamhetsplan och 

budget utifrån Vänsterpartiets reservation i kommunfullmäktige.

Stadsdelsnämnden anför därutöver följande:

Majoritetens budgetförslag

Den blågröna majoriteten har i sin budget för Stockholms stad valt att fortsätta med sänkt kommunalskatt 
med 16 öre, vilket även för 2020 ger en skattesats om 17:74 konor, för övrigt samma skattesats som SD har i 
sin budget för Stockholm. Det motsvarar ett bortfall av skatteintäkter på 400 miljoner i kronor även år 2020.

Skattesänkningar, kommande privatiseringar av välfärdstjänster, försäljningar av stadens tillgångar samt 
ombildningen av allmännyttans hyreslägenheter dränerar den offentliga ekonomin när invånarnas 
gemensamma tillgångar i princip förskingras. Skärholmen Stadsdelsförvaltning får av den blågröna 
majoriteten inte en höjning som motsvarar ökade löne- och lokalkostnader, övriga kostnadsökningar samt de 
nyliberala effektiviseringskraven som egentligen är besparingskrav. Av nedanstående tabell framgår 
skillnaden mellan den blågröna majoritetetens och Vänsterpartiets förslag till verksamhetsplan och budget 
för 2020. 

Vänsterpartiets budgetförslag
Vänsterpartiet föreslår en skattesats om 18:04 kronor vilket 2019 var en skattehöjning med 14 öre. Totalt 
anslår Vänsterpartiet 22,1 miljarder kronor till de 14 Stadsdelsnämnderna, vilket är 617,5 miljoner kronor 
mer än vad de blågröna partierna, Moderaterna, Miljöpartiet, Liberalerna, Centern och Kristdemokraterna 
avsätter i sin budget. Då vi prioriterar de sju ytterstadsdelarna så ger det Skärholmens Stadsdel ytterligare 
34,3 miljoner kronor mer jämfört med de blågröna partiernas budget.  

Individ och familjeomsorg

Inom detta område så satsar vi på att stärka socialtjänsten, inklusive förstärkning av ungdomsmottagningar, 
sociala insatsgrupper (SIG) och särskilt kvalificerade kontaktpersoner. Vi fortsätter arbetet med 
handlingsplanen för socialsekreterare och biståndshandläggare. Det innebär bland annat bibehållna mentorer 
och administrativt stöd. Vi höjer även schablonen för socialpsykiatri, boende med särskild service, 
stödboende, boendestöd och sysselsättning samt stärker anhörigstödet vid kriminalitet, missbruk samt 
psykisk ohälsa. 
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Stadsmiljö

Inga generella effektiviseringar samt en mindre förstärkning av medlen för parkskötsel. På sikt skall 
parkskötseln såväl som snöröjning m.m. utföras i egen regi med egen personal och utrustning. Fortsatt 
satsning på trygghet genom bland annat bättre belysning av offentlig miljö i samverkan med trafiknämnden. 

Förskoleverksamhet 

Inga generella effektiviseringar samt en höjd schablon om 4 procent, vilket är 3,1 procent mer än de 
blågröna partiernas 0,9 procent. Vi anslår också medel för introduktionsförskolor som ska bedrivas i 
samverkan med utbildningsnämnden.

Äldreomsorg

Inga generella effektiviseringar på utförare sidan samt generösare biståndsbedömning. Den kommunala 
hemtjänsten ska vara utförare för de som avstår från att välja. Vidare höjer vi anslagen till hemtjänst, 
avlösning och ledsagning, dagverksamhet med 3,5 procent, vilket är 1 procent mer än de blågröna partiernas 
budget. Vi anslår även mera till ett tryggt mottagande samt till utveckling och etablering av aktivitetscenter.

Omsorg om funktionshindrade 

Inga generella effektiviseringar. Vi ökar även anslaget till hemtjänst och ledsagning för funktionshindrade 
med 3,5 procent, vilket är 1 procent mer än de blågröna partiernas budget. Vi höjer även schablonen 
för vuxen- och barnboende, daglig verksamhet, korttidshem och korttidstillsyn med 3 procent vilket är 1,6 
procent mer än de blågröna partiernas budget.

Barn, kultur och fritid

Vi vill satsa på ett socialt hållbart Skärholmen där invånarnas förmågor och engagemang tas tillvara och 
stärks genom ett långsiktigt perspektiv. Vi uppmärksammar den forskning som visar att förbättrad fysisk 
hälsa och psykosocialt välbefinnande hänger samman med deltagande i kultur och konstnärliga 
verksamheter (vilket också genererat Kompetenscentrum för kultur och hälsa inom Region Stockholm), och 
vi vill att förvaltningens arbete tar hänsyn till dessa samband. Vi vill därmed säkerställa att det inom Fokus 
Skärholmen skapas en ändamålsenlig lokal för föreningen FOLKssociala och kulturella verksamheter. 

Det planerade höghuset i Skärholmens centrum kan rymma en sådan lokal, och FOLK kan bidra med sin 
kompetens och innovationsförmåga kring utformandet. En specifikt anpassad lokal ökar möjligheten att 
skapa en mötesplats med verksamheter öppna för föreningar och individer, och det ger även större 
möjligheter för viss inkomstbringande verksamhet (t.ex. café, uthyrning). Idag har föreningen ett kort och 
därmed osäkert kontrakt, vilket försvårar en stabilitet i verksamheten. Vi vill härutöver säkerställa att 
Torsdagsklubben i Vårberg kan fortsätta att driva och utveckla sin verksamhet långsiktigt och i flera av 
stadsdelens områden. 

Verksamheten skapar innovativa möten för konstnärligt skapande och kritiskt tänkande, riktat mot barn men 
välbesökt och uppskattat av invånare i olika åldrar. Vi vill också att Kummelholmen, som idag drar en stor 
publik från innerstaden, ges stöd för samordning med fritidsverksamheter för barn och unga inom 
stadsdelen. Dessa tre verksamheter erbjuder meningsfulla möten och sysselsättningar, de öppnar offentliga 
rum välkomna för alla invånare, och de ökar invånarnas upplevelser av tillhörighet och trygghet och ger 
möjligheter för framtidshopp att växa.

Vi vill härutöver satsa på medborgarkontor och samhällsvägledning, samt återuppta arbetet med 
medborgarbudgetar enligt den metod som utvecklats av Sveriges Kommuner och Regioner (SKR).

Vi vill fortsätta att satsa på en fritid för alla i samtliga fyra bostadsområden i vår stadsdel med ett förstärkt 
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trygghetspaket som innehåller en satsning på parklekarna, de öppna förskolorna och fritidsgårdarna samt 
flera fältassistenter. Vi avvisar alla förslag om att lägga ned eller kraftigt minska dessa verksamheter.

Generella effektiviseringar som minskar människors möjligheter för sociokulturella möten och verksamheter 
driver människor ifrån varandra. Det ökar otryggheten, försämrar den kollektiva förmågan, samt 
undergräver tilliten mellan medborgare och myndigheter. Att istället satsa mer resurser nu är att förebygga 
skenande kostnader för verksamheter som SIG och ohälsa av olika slag. Gemensamma normer kring 
samvaro kan utvecklas istället för att normer där brottslighet ger status får djupare fäste. Det är att skapa 
social hållbarhet och därmed att ta målen inom Agenda 2030 på allvar.

Arbetsmarknad

Inga generella effektiviseringar, däremot flera feriejobb i egen regi och i samverkan med andra förvaltningar 
och stadens bolag.

Skärholmens stadsdelsförvaltning ska verka aktivt för att nå de som står särskilt långt från arbetsmarknaden, 
genom att stärka samarbetet medjobbtorget, att utveckla stockholmsjobben och erbjuda insatser som 
kombinerar arbete med språkundervisning. Förebyggande och uppsökande insatser för unga som varken 
arbetar eller studerar behöver prioriteras högt, precis som insatser som underlättar unga ensamkommandes 
etablering. 

Vi vill att stadsdelen satsar på att utbyta feriejobb med innerstaden och rikare ytterstadsdelar, för att 
motverka de stereotyper som försvårar för unga i vår stadsdel att utbilda sig och arbeta i väletablerade 
områden, eller att överhuvudtaget befinna sig där. Samt omvänt för att välkomna fler till vår egen stadsdels 
mångfald.

. 
Vänsterpartiet vill skapa koncensus för att utveckla såväl lokalt företagande som att skapa nya 
arbetstillfällen. Förvaltningen bör bidra i större utsträckning till att stärka Skärholmens roll som en del av 
den regionala kärnan Skärholmens/Kungens kurva. En handlingsplan för näringslivsarbetet i förvaltningen 
är positivt. Det handlar också om resurser, kompetens och bättre kommunikativa insatser på lokal nivå för 
att kunna stimulera etablering och skapande av nya arbetstillfällen i Skärholmens stadsdel. Nya projekt och 
innovativa idéer bör övervägas i denna riktning för att få ett bättre genomslag kring ett socialt och 
ekonomisk och miljömässig hållbart samhälle, inklusive snabb etablering på arbetsmarknaden för 
nyanlända.

Ekonomiskt bistånd

Vänsterpartiet satsar på kompensatoriska insatser med 1000 kr/barn och år för barn vars föräldrar har 
försörjningsstöd. 

Skärholmen ska vara en stadsdel där rätt till bistånd värnas och fokus ska ligga på att utveckla och stärka det 
sociala förändringsarbetet. Avslaget för ekonomiska bistånd är rekordhöga, i vissa stadsdelar är siffran så 
hög som 89 % procent. Man uppnår den höga avslagsfrekvensen genom en mycket strikt tolkning av 
socialtjänstlagen och vad som ingår i riksnormen. Det kan tolkas som något framgångsrik att ha en hög 
avslagsfrekvens av ekonomiskt bistånd. Det finns dock andra konsekvenser, som att den här politiken gör att 
medborgare tappar tillit till sociala myndigheter. Det finns människor som lever i stor fattigdom. Resultatet 
av detta blir ökad psykisk och fysisk ohälsa hos de allra fattigaste, en fördjupad social problematik och en 
dominerande känsla av hopplöshet och armod.
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Förvaltningen bör i stället varna för den här utvecklingen mot social nedrustning. I Stockholms vision 2040 
står att ”Ett Stockholm som håller samman”. Att Stockholm ska:” Ge god välfärd som ger jämlika 
livschanser.” Att Stockholm ska vara ”en trygg och säker stad. Men med den nuvarande behandlingen av 
stadens allra fattigaste invånare skapas ojämlikhet, ohälsa och otrygghet. Det står emot för vad visioner kan 
åstadkomma.

Stadsdelsnämnden ska också ha en beredskap för att söka ytterligare anslag ur den centrala medelsreserven 
då kommande lågkonjunktur kan komma att leda till avskedanden och så kallad hyvling av arbetstider som 
kan komma att hårdast drabba ensamstående föräldrar. Men även invånare med låg a-kasseersättning samt 
låg ersättning från sjukförsäkringen kommer att drabbas om det blir en längre lågkonjunktur med nuvarande 
majoritetsförhållanden i riksdagen när det gäller behovet av en förändrad finans- och skattepolitik från 
regeringen.   

Så drabbar de blågrönas partiernas budget välfärden och tryggheten i 
Skärholmen

De blågröna partiernas budget och skattepolitik ökar gapet mellan de socioekonomiskt etablerade och 
utsatta. Sverige blir i allt högre grad en plats som befolkas av många fattiga och få rika, och inte minst i 
områden som Skärholmen ökar andelen fattiga och marginaliserade. Välfärden raseras till förmån för 
privatiserade verksamheter tillgängliga för de som kan betala och anses vara betrodda kunder, vilket inte 
minst tydliggjorts i ett kraftigt olikvärdigt skolsystem där elevers bakgrund snarare än egen förmåga 
bestämmer resultaten. Detta sker samtidigt som vi vet att barnfattigdom och en misslyckad skolgång 
påverkar individer negativt under hela deras liv, och ökar risken för att de utvecklar brottsliga beteenden och 
normer. De blågrönas politik undergräver möjligheten att uppnå målen för Agenda 2030 i Skärholmen, 
alltmedan känslan av hopplöshet, otrygghet och ohälsa ökar i stadsdelen, inte minst bland de unga. Största 
delen av dessa unga har utländsk bakgrund av olika slag, och är därmed särskilt drabbade av den 
skuldbeläggande högerextrema rasistiska och fascistiska retorik som också den drivs fram av de ökande 
socioekonomiska skillnaderna.

Individ och familjeomsorg

Redan under 2019 har bristen på tillräckliga resurser varit stor, för 2020 kommer verksamheten hårdbantas 
genom effektivisering krav minskade biståndsinsatser eller mindre kostnadskrävande insatser. Det drabbar 
en utsatt grupp av medmänniskor som behöver specialiserad omsorg och vi ifrågasätter kraftigt den 
människosyn som uttrycks genom nedskärningarna. Kvalitet av instanser riskeras när budgetskontroll och 
hållning kommer i första hand än medborgares behov.

Inom individ och familjeomsorg bedrivs en viktig förebyggande och trygghetsskapande verksamhet som 
riktar sig till alla barn, ungdomar och familjer, men som nu tyvärr kommer att fortsätta åsidosättas ännu ett 
år.

Förskoleverksamhet

Då de blågröna partierna inte ens vill räkna upp anslaget med vad som krävs för täcka kostnadsutvecklingen, 
så kommer våra kommunala förskolor inte kunna anställa tillräckligt med förskolelärare och barnskötare, 
men det kommer även bli sämre arbetsvillkor för köks- och lokalvårdspersonal när det fattas pengar. 
Detta kan i sin tur leda till större barngrupper vilket gör det svårare för våra medarbetare att bedriva den 
pedagogiska verksamhet de kan och vill göra. Slutresultatet blir otrygga barn och föräldrar samt en utarbetad 
och i slutändan en sjukskriven personal. 
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Äldreomsorg

Den blågröna budgeten riskerar att drabba äldreomsorgen hårt då det redan nu är tydligt att resurserna inte är 
tillräckliga för 2020. Detta riskerar att drabba både de anställda och brukarna då det finns en risk att de 
anställda får mindre tid att spendera med de äldre. När medel inte räcker till blir det en hårdare belastning på 
vår personal vilket kan leda till arbetsmiljöproblem samt sjukskrivningar, men även att de äldre inte får alla 
de insatser som behövs om tiden helt enkelt inte räcker till. 

Omsorg om funktionshindrade

Färre ledsagartimmar. Även detta drabbar en utsatt grupp medmänniskor som har behov av omsorgsinsatser 
för sitt dagliga liv och vi ifrågasätter även här kraftigt den människosyn som uttrycks genom 
nedskärningarna.

Barn, kultur och fritid

Då verksamhetsområdet barn, kultur och fritid är en frivillig verksamhet som inte regleras i olika lagar och 
föreskrifter så drabbas samtliga verksamheter av kraftiga besparingar och kortsiktiga nedskärningar. Den 
blågröna majoriteten tar inte hänsyn till den avgörandebetydelse som dessa verksamheter har i det 
förebyggande arbetet för att förstärka tryggheten, hälsan, framtidstronoch välbefinnandeti vår stadsdel. 

Nedskärningen inom detta område kommer också betyda att det blir mindre resurser för den program- och 
kulturverksamhet som främst riktas till föräldralediga föräldrar, förskolor samt våra seniora invånare. Vi ser 
också beslutet att utöka fritidsverksamheten i Sätra endast på prov som ett uttryck för denna ovilja att satsa 
förebyggande till förmån för lägre beskattning.

Vi kan därutöver notera att föreningsbidraget inte kommer att kunna förstärkas trots att vårt invånarantal 
ökat och kommer att fortsätta stiga de kommande åren.(ser inte siffror på det i vår VP, ta bort?)

Arbetsmarknad

Inom detta område kan den blågröna majoritetens politik sammanfattas med att det blir färre feriearbeten för 
våra ungdomar samt inga resurser för att stimulera ett ökat företagande och flera arbetstillfällen.

Ekonomiskt bistånd

Den blågröna majoriteten har inom detta område ingen beredskap för den kommande lågkonjunkturen.

Stadsdelens personal är ingen förbrukningsvara

Inom Skärholmens Stadsdelsnämnd ser medarbetarna till att alla invånare oavsett ålder får olika former av 
viktiga och värdefulla välfärdstjänster året runt, såsom exempelvis vårdbiträden, lokalvårdare, kökspersonal, 
förskolelärare, fritidsledare, socialsekreterare, barnskötare, enhets- och avdelningschefer, biståndsbedömare, 
utredare, ledsagare m.fl. 

De blågrönas otillräckliga budget drabbar inte bara invånarna i form av sämre välfärd utan även de anställda 
kommer att få en tuffare arbetssituation och oklarare anställningsvillkor. 

Detta då det inte kommer finnas tillräckligt med ekonomiska resurser för att exempelvis kunna erbjuda de 
som har ofrivillig deltid en heltidstjänst istället. Även de som har tidsbegränsade visstids- och 
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timanställningar kommer inte att kunna erbjudas tryggare anställningsvillkor och därmed en fast lön som ger 
dem möjlighet att exempelvis kunna teckna hyreskontrakt och andra former av mer långsiktiga 
privatekonomiska kontrakt/avtal. Det vill säga en långsiktigt hållbar och trygg livssituation.

Det gör även att det kommer att uppstå vakanser då våra medarbetare på grund av arbetssituationen kommer 
att söka sig till andra kommuner eller företag för att få bättre och tryggare arbetsvillkor. Vilket ytterligare 
kommer att öka arbetspressen på våra kvarvarande medarbetare. Ett resultat kommer att bli en stigande 
sjukfrånvaro, men även sjuknärvaron kommer öka då många kommer att gå till arbetet trots sjukdom i 
solidaritet med arbetskamraterna.

Sammanfattningsvis anser Vänsterpartiet att stadsdelens personal aldrig ska hanteras som en 
förbrukningsvara vilket kan bli ett resultat av de besparingar och nedskärningar som den blågröna budgeten 
innehåller.
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Skärholmens stadsdelsnämnd 2019-12-19

Verksamhetsplan för 2020

Johan Kling m.fl. (C)
Elisabeth Johnson m.fl. (M)

Martin Vallas m.fl (L)
Sara Grolander m.fl (MP) 

Särskilt uttalande

Det är med stolthet vi i den grönblå majoriteten tillsammans med förvaltningen antar en 
ansvarfull och framåtsyftande verksamhetsplan för 2020. Vi eftersträvar en budget i balans 
och vill använda skattebetalarnas pengar på bästa möjliga sätt och satsar därför på bred 
samverkan, innovation och digitalisering för att skapa effektiva arbetssätt och lösningar. Vi 
stärker upp det arbete som påbörjades under 2019 med den nya majoriteten Vi bryter ofrivillig 
ensamhet för äldre med Äldrefestival och satsningar på sociala aktiviteter och gemensamma 
måltider. Det framgångsrika arbetet med 127-festivalen för unga och ungdomsrådet fortsätter 
och vi öppnar också upp för möjligheten till en Funkisfestival. Vi fortsätter arbetet med en ren 
och snygg stadsdel, bland annat förstärker vi nudgingarbetet med förskolebarnen för en renare 
stadsdel med hjälp av boken ”Toli och Sopmonstret”.

Tryggheten i stadsdelen är en prioriterad fråga och tillsammans med staden och lokala aktörer 
jobbar vi hårt för att stärka den lokala platssamverkan i våra 4 stadsdelscentrar, Bredäng, 
Sätra, Skärholmen och Vårberg. Här är ambitionen att stärka samverkan mellan polis, 
näringsidkare, fastighetsägare och kommunens olika förvaltningar för att ta ett helhetsgrepp 
på trygghetsfrågan och skapa en bättre och tryggare Skärholmen för alla.

Fler i egen försörjning är en vinst för både stockholmare och staden. Därför måste insatser 
leda till riktiga jobb. Genom att samarbeta med näringslivet och knyta arbetsgivare till oss gör 
vi arbetsmarknadspolitiken relevant för de behov som finns. Jobbtorgen är nyckeln för att fler 
ska kunna lämna ekonomiskt bistånd. Vi satsar på en snabbare hantering med tidigare insatser 
för att fler människor i stadsdelen ska komma i arbete.

Vi ser till att över 700 ungdomar kan få ett feriejobb i kommunal regi, tjäna sina första 
pengar, därutöver skapar det privata näringslivet i stadsdelen ytterligare hundratals jobb för 
våra unga. Tillsammans genom samverkan skapar vi ett bättre Skärholmen.

I förskolan fortsätter vi satsningen på god, ekologisk och klimatsmat mat, samtidigt som vi 
tillsammans med förvaltningen under året ska hitta former för att öka våra barns fysiska 
aktivitet och rörelseglädje, där vi hoppas att det ska bli en naturlig del i den ordinarie 
verksamheten och pedagogiska arbetet. Arbetet med kemikaliesmarta förskolor förstärks 
ytterligare.
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Klimatarbetet intensifieras under året och en särskild klimatsamordnare tillsätts och stadens 
nya Klimatplan implementeras. Målet är ett vara fossilbränslefri organisation 2030. 

Till sist vill vi tacka förvaltningen för ett gott samarbete under 2019 och ser fram emot 2020 
där vi fortsätter att ta steg för ett tryggare, grönare och lite bättre Skärholmen.
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Skärholmens stadsdelsnämnd
2019-12-19

Diarienummer: SKHLM 2019/975

Tapani Juntunen (SD)

Punkt 21

Verksamhetsplan 2020 för Skärholmens stadsdelsnämnd

Särskilt uttalande

Ett förslag till verksamhetsplan och budget för stadsdelsnämnden i linje med majoritetens 
budget i kommunfullmäktige har inkommit.

Sverigedemokraterna har presenterat en egen budget i kommunfullmäktige där vi redovisar 
vår syn på hur verksamheten för Stockholms stad bör prioriteras och hänvisar därför till denna
för en utförligare beskrivning. 

Stadsdelen ska säkerställa en trygg och värdig ålderdom för de äldre. Många äldre blir förr 
eller senare beroende av äldreomsorgen för att kunna upprätthålla sin livskvalitet. Behovet 
kan se väldigt olika ut och uppkomma i olika skeden av livet. Vissa vill bo kvar hemma och 
andra vill bo på ett serviceboende eller ett trygghetsboende. Den som vill och kan bo kvar 
hemma ska ges möjlighet till det genom att erbjudas hemtjänst. En individuell bedömning ska
alltid göras så att den äldre kan få rätt assistans. Om man önskar flytta till ett service- eller 
trygghetsboende ska man i bästa möjliga mån erbjudas en plats i sitt närområde. Det är den 
äldres vilja och behov som skall styra kommunens äldrevård och inte tvärtom. 

Vi motsätter oss enskilda satsningar på genusprojekt. Många barn börjar förskolan vid en 
mycket tidig ålder. Förskolan får därigenom ett avgörande inflytande på våra barns vardag. 
Förskolan formar också framtidens kommuninvånare. Eftersom inflytandet från förskolan är 
så stort ställer sig Sverigedemokraterna avvisande till det som kallas könsneutral 
genuspedagogik. Det finns skillnader mellan män och kvinnor liksom skillnader mellan 
pojkar och flickor. Dessutom skiljer sig varje människa från sin nästa oavsett kön. 

Våra lokala grönområden ska värnas då de bidrar till välmående och avkoppling för 
invånarna. Våra parker förbättrar också luften och på så sätt levnadsmiljön för stadens 
invånare. Fortsätter man på den inslagna vägen att stockholmarnas parker ska bebyggas 
kommer resultatet bli en ökad ohälsa, och överlag försämras levnadsmiljön. Det är också 
viktigt att kommunen förbättrar riktlinjerna vid upphandling kring kött och råvaror i syfte att 
bli en mer djurvänlig kommun. Målet är att svensk mat ska serveras inom kommunens 
verksamheter. På så sätt kan långa och onödiga transporter undvikas samtidigt som 
Stockholms stad stödjer svenska bönder. 
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Skärholmen Stadsdelsnämnd
19 december 2019

Ärende 21
Verksamhetsplan 2020 för Skärholmens stadsdelsnämnd

Dnr SKHLM 2019/975

Ersättaryttrande
Sissela Nordling Blanco

Feministiskt initiativ

Om jag hade haft rösträtt hade jag föreslagit nämnden att:
- Devis godkänna förvaltningens förslag
- Att förvaltningen får i uppdrag att återkomma till nämnden med en 

verksamhetsplan som beaktar vad som anförs i detta ersättaryttrande
- Att förvaltningen undersöker möjligheten att ta över finansieringen av den nya 

mötesplatsen Egalia efter att projektmedlen från Regionen tagit slut
- Att förvaltningen införlivar ett jämställdhetsperspektiv i allt trygghetsarbete, 

som erkänner rådande maktobalans mellan könen och behovet av särskilda 
insatser

- Att förvaltningen under året prioriterar arbetet mot mäns våld mot kvinnor, våld 
i nära relationer och hedersrelaterat våld, och ser över rutiner för att förebygga 
det dödliga våldet mot kvinnor

- Att förvaltningen under året ger ett utökat uppdrag till den sociala 
insatsgruppen som går ut på att arbeta uppsökande med tjejer och kvinnor i 
kriminella miljöer

- Att förvaltningen intensifierar arbetet med MVP och säkerställer att metoden 
sprids till fler skolor i stadsdelen

- Därutöver anföra följande

Den grönblåa majoritetens budget för 2020 innebär fortsatta nedskärningar i arbetet 
för jämställdhet och mänskliga rättigheter, i verksamheten för barns kultur och fritid, 
i lokalt demokratiarbete och i välfärden. Stora besparingar inom förskola och 
arbetsmarknadsåtgärder väntar. Det är en politik som kommer öka segregationen 
och slå hårdast mot de med låga inkomster, mot kvinnor, barn och unga, 
pensionärer och grupper som utsätts för strukturell diskriminering. Feministiskt
initiativ vänder sig starkt emot den utvecklingen, vi prioriterar välfärd och mänskliga 
rättigheter framför skattesänkningar och utförsäljningar.

Utgångspunkten för vår budgetreservation är ett helt Stockholm. Vår vision: en stad 
som håller ihop. En stad som är öppen och fri från våld och förtryck. Stockholm ska 
inte vara segregerat och alla stockholmare ska garanteras sina mänskliga rättigheter.
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När Feministiskt initiativ var med och styrde Stockholm förra mandatperioden drev vi 
igenom att staden skulle göra en utredning om kvinnors makt och inflytande i 
ytterstaden. Många av kvinnorna som deltog i den beskrev en tillvaro där känslan av 
otrygghet, isolation, ensamhet, arbetslöshet och oro för barnen var stor. Deras 
förslag på lösningar var: mötesplatser, jobb, frihet från våld och en framtid för 
barnen.

Det är dessa kvinnors ord som vi har i åtanke när vi utformat politik. Vi vill skapa fler 
jobb inom välfärden och utöka det framgångsrika arbete vi införde med 
stadsdelsmammor som arbetar uppsökande mot kvinnor som står långt ifrån 
arbetsmarknaden. Det är beklagligt att det nya styret i stället väljer att skära ner på 
arbetsmarknadsåtgärder kommande år, det är en politik som främst kommer drabba 
stadsdelar som Skärholmen där arbetslösheten är hög och behovet av insatser är 
stort. 

Vi vill genom vår budget stärka kvinnors makt att påverka sina egna liv och samhället 
genom organisering i egna sammanslutningar. Det är fundamentalt för att uppnå 
målet om ökad trygghet som det grönblåa styret säger sig vilja prioritera och just 
därför beklagar vi att verksamhetsplanen saknar skrivningar och ambitioner kring 
detta. 

Vi satsar också på barnen. Vi vill stärka fritidsverksamheten för barn och unga. 
Mammor ska kunna gå till jobbet och veta att barnen inte hänger i centrum utan är i 
skolan och får hjälp med läxor och en aktiv fritid. Vi vill fortsätta arbetet med att öka 
jämställdheten i fritidsverksamheten, motverka maskulinitetsnormer och fortsätta 
skapa fler mötesplatser för unga tjejer och hbtq-personer. Vi vill att förvaltningen 
undersöker vad som krävs för att den nyetablerade mötesplatsen Egalia kan finnas 
kvar efter att projektmedlen från Regionen tar slut. Vi vill fortsätta det framgångsrika 
arbetet med ungas organisering kring feminism och antirasism. Det är oerhört synd 
att det nya styret nu lägger ner detta arbete som gett så många unga från 
Skärholmen, Sätra, Bredäng, Vårberg och andra orter ökade kunskaper om sina och 
andras rättigheter och möjligheter att organisera sig. Det är en grundläggande del av 
barnkonventionen att barn och unga får kännedom om sina rättigheter.

Vi ser också kulturen och biblioteken som en viktig del i barn och ungas utveckling 
och i vår budget har vi därför en satsning på 100 nya bibliotekarier i staden. Vi vet 
att det framförallt är barn från socioekonomiskt utsatta områden som är i störst 
behov av biblioteken.

Arbetet mot rasism och diskriminering hade hög prioritet under de år då Feministiskt 
initiativ hade ansvaret för mänskliga rättigheter i staden. Hundratals chefer och 
tusentals medarbetare fick kompetensutveckling, skolorna fick uppdrag att stärka sitt 
arbete mot rasism och kansliet för mänskliga rättigheter satte igång ett gediget 
arbete i enlighet med ECCARs 10-punktsprogram mot rasism. Det är ett arbete vi vill 
fortsätta utveckla, bland annat genom att införa diskrimineringsombud i skolan för 
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att stärka det förebyggande arbete och ta emot elever som upplever rasism, sexuella 
trakasserier eller andra kränkningar av sina rättigheter. 

I en tid då nationalismen växer och idén om att det i Sverige bara finns plats för ett 
folk, ett språk och en kultur får allt starkare fäste är det vår uppgift att stärka 
demokratin, arbetet mot rasism och för de nationella minoriteternas rättigheter. 
Tyvärr ser vi att verksamhetsplanen saknar ambitioner och referenser till den 
stadsövergripande strategin för romsk inkludering och de riktlinjer för arbetet med 
nationella minoriteters rättigheter som togs fram under föregående mandatperiod.

I Feministiskt initiativs budget vill vi också se fler insatser mot vapenvåldet. 
Dödsskjutningarna i Stockholm måste få ett slut. Vi är glada över att vårt förslag om 
att införa anhörigstöd till anhöriga som drabbats av vapenvåldet nu ser ut att införas, 
men mer återstår att göra. Arbetet med sociala insatsgrupper måste utökas för att 
hjälpa ungdomar ur kriminella miljöer och metoden GVI (Group Violence 
Intervention) ska införas. Vi vill dessutom se särskilt uppsökande arbete för att nå 
tjejer i kriminella miljöer. Vi vill också fortsätta våra satsningar på fler fältassistenter, 
fler socialsekreterare och utöka det våldsförebyggande arbetet i skolan. Negativa 
maskulinitetsnormer ska motarbetas redan i förskolan och genom hela skoltiden för 
att motverka våld i nära relationer eller i gatumiljö. Unga killar ska tidigt få stöd 
genom att erbjudas hjälp med skola och tillgång till fritidsaktiviteter och kultur. 

Under det rödgrönrosa styret initierade vi arbetet med det våldsförebyggande 
programmet MVP som vi är glada att den grönblåa majoriteten vill fortsätta med, 
men vi är oroliga för att arbetet stannar upp trots skrivningarna i budget och VP. I 
Skärholmens tertialrapport 2 fick vi exempelvis veta att Slättgårdsskolan slutat jobba 
med MVP med hänvisning till bortfall av kompetens. I verksamhetsplanen får vi inte 
veta hur förvaltningen ska jobba för att det faktiskt ska bli fler och inte färre skolor 
som jobbar med MVP. Vi anser att alla skolor i stadsdelen behöver stärka sitt 
våldsförebyggande arbete.

Tjejer, kvinnor och hbtq-personer ska kunna röra sig obehindrat i stadens offentliga 
utrymmen oavsett tid på dygnet. Stockholm ska vara en trygg stad fri från hatbrott,
rasism och sexism. Stadsplaneringen och trygghetsarbetet ska utgå från ett 
jämställdhets- och barnperspektiv för att skapa trygga stadsmiljöer.

Det omfattande arbete vi påbörjade med att motverka mäns våld mot kvinnor, våld i 
nära relationer och hedersrelaterat våld måste fortsätta och förstärkas ytterligare. 
Kunskapen om samtycke, om sexuella och reproduktiva rättigheter måste höjas. Stöd 
och skydd ska finnas att få snabbt och säkert för alla våldsutsatta. Vi är oroade över 
att en ansträngd socialtjänst och individ- och familjeomsorg kommer slå hårt mot de 
som riskerar att fara illa. I en tid då det dödliga våldet mot kvinnor ökat, och när vi 
under året sett flera mordförsök och mord på kvinnor i vår egen stadsdel, efterlyser 
vi högre ambitioner för att få ett stopp på våldet. 
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Vårt mål är en hel stad. En stad som håller ihop. En stad där tjejer kan drömma 
stort, påverka samhället och bestämma fullt ut över sina kroppar.
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2019-12-19
Skärholmens stadsdelsnämnd

Remissvar: Motion om 
skyltning på de nationella 
minoritetsspråken
SKHLM 2019/861

Ärende 23

Rudy Espinoza m.fl. (V)

Särskilt uttalande 

Vi är glada att förvaltningen ställer sig positiva till motionen. Vi menar samtidigt att 
förvaltningen bör anpassa motionen till Skärholmens lokala förhållanden – genom att ge 
större uppmärksamhet till de minoritetsspråk som talas mest i den egna stadsdelen. Härmed 
anknyter vi till förvaltningens kommentar om ett möjliggörande av skyltning på flera 
språk,och vi förespråkar skyltning på för stadsdelen relevanta språk(digitalt eller i annan 
form).

De argument som anges i motionen, att höja språkens status, ökastolthetenhos dem som 
talar språken, samt öka kunskapen om de nationella minoriteterna i övriga samhället, menar 
vi är av stor betydelse även för de minoriteter och minoritetsspråk som inte klassificerats 
som nationella.

Klassificeringen som nationell minoritet bygger på flerhundraåriga processer av rasistiskt 
förtryck samt motståndsrörelser som gett resultat. Vi vill på alla sätt betona vikten av dessa 
resultat, men vill också motverka att andra minoriteter och minoritetsspråk utsätts för 
liknande diskriminering idag. 

Vi ser en möjlighet för förvaltningen att skydda och främja inte bara de nationella 
minoriteterna och minoritetsspråken, utan även att skydda och främja större minoriteter 
inom stadsdelen och deras möjligheter att behålla och utveckla sina kulturer i Sverige. Vi 
menar att detta är av största betydelse för att förvaltningen ska kunna medverka till ökad 
jämlikhet, trygghet och inkludering och därmed komma närmare målen inom Agenda 2030.

Vad gäller språkval hänvisar vi till de uppgifter som tagits fram av Institutet för språk och 
folkminnen samt Migrationsverkets statistik överasylsökande(se även Vs SU från 2019-10-
24).
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Skärholmens stadsdelsnämnd 
2019-12-19

 

Johan Kling, m fl (C)
Elisabeth Johnson, m.fl. (M)
Martin Vallas, m.fl (L)
Sara Grolander, m fl (MP) 
 

Skrivelse

Kontinuerlig uppföljning av Fritidsverksamheten

Trygghetsfrågan är en viktig fråga för att utveckla Skärholmen, och många åtgärder jobbar vi 
med löpande. Det förebyggande arbetet är en viktig del av förvaltningens verksamhet. Den 
verksamhet som bedrivs för ungdomar i form av Fritidsgårdar är en sådan verksamhet. 
Därför är det viktigt att verksamheten håller hög standard och uppfyller de krav som ställs i 
upphandlingen på sunda aktiviteter och miljö fri från droger. Rykten om förekomst av både 
drogpåverkade personer och försäljning av narkotikaklassade preparat i lokaler där 
Fryshuset bedriver verksamhet har nått oss i nämnden.

Vidare vill vi från majoriteten även belysa att verksamheten ska vara tillgänglig och 
välkomnande för både flickor och pojkar. Statistiskt sett vet vi att det främst är pojkar som 
besöker fritidsgårdsverksamheten. Hur ser statistiken ut för de som besöker de fritidsgårdar 
vi har upphandlat nu när parklekarna inte längre finns med i upphandlingen?

Med anledning av detta föreslår vi att Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar följande:

Att förvaltningen utreder möjligheten att med ett regelbundet tidsintervall analysera 
och rapporter till nämnden om verksamheten på våra fritidsgårdar i Bredäng, Sätra, 
Skärholmen och Vårberg.

Att analysen innefattar aktiviteter, besöksstatistik innehållande ålder och samt kön.

Att förvaltningen kvartalsvis inhämtar skriftliga rapporter från fryshuset där förekomst 
av narkotika redovisas och följs upp hur fryshuset jobbar förebyggande med att 
tränga ut narkotikapåverkade personer samt försäljning av narkotikaklassade 
preparat i anslutning till verksamheterna.
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                                                                                                          Stockholm 2019-12-19
                                                                                                          Skärholmens stadsdelnämn
                                                                                                           Rudy Espinoza (V) m.fl.

Skrivelse om generella effektiviseringar Skärholmens stadsdelsnämnd

I budgeten för 2019 har den borgerliga majoriteten i staden lagt ut nedskärningar i form av så 
kallade generella effektiviseringar på många av stadens välfärdsverksamheter för att minska 
stadens budget och kunna sänka skatten. Välfärdsverksamheterna utgör kommunens 
kärnverksamhet, något som den borgerliga majoriteten säger sig vilja värna men genom sin 
budget faktiskt gör nedskärningar i.   

Vänsterpartiet har genom vårt förslag till budget 2019 visat på hur stadens skulle kunna satsa 
på välfärden genom att ge välfärdsverksamheterna goda ekonomiska förutsättningar att 
utveckla sitt arbete för alla invånare i staden och slippa nedskärningar. Detta är möjligt på en 
skattesats som enligt Vänsterpartiets förslag fortfarande ligger under den faktiska skattesatsen 
i det borgerligt styrda Nacka kommun. 

I budget för 2019 gavs stadsdelsnämnderna totalt i hela staden krav på generella 
effektiviseringar för 250,5 miljoner kronor. 

Verksamhet Generella effektiviseringar

Förskolan 107,0 mnkr
Barn, kultur och fritid 17,0 mnkr
Äldreomsorg 78,4 mnkr
Stöd och service, funktionsnedsättning 38,4 mnkr
Stadsmiljöverksamhet 5,1 mnkr
Arbetsmarknadsåtgärder 4,6 mnkr

Mot bakgrund av detta skulle vi vilja veta hur de generella effektiviseringarna prioriterats och 
genomförts samt hur har verksamheterna påverkats av dessa åtgärder?

Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 i någon av nämndens 
verksamheter påverkat:
tillsättningar vid pensionsavgångar
tillsättning av vakanta tjänster och/eller vikarier under t.ex. föräldraledigheter 
Personalens möjligheter till löneökningar och kompetensutveckling?

Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 inom förskolan påverkat:
personaltätheten i verksamheten 
personalen i pedagogiska verksamheters möjlighet till planeringstid
schemaläggning
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barn som deltar i förskolans möjligheter till utflykter och vistelser utanför förskolan?

Har de generella effektiviseringar som genomförts under 2019 inom stöd och service för 
personer med funktionsnedsättning påverkat:
bedömning av enskildas ansökningar av insatser enligt SoL och LSS
valet av insatser när de ska verkställas 
Hur många ärenden socialsekreterare och biståndshandläggare ska handlägga?

Om något av ovanstående har påverkats av de generella effektiviseringarna på vilket sätt?

Vilka övriga åtgärder har gjorts för att möjliggöra de generella effektiviseringarna? Finns det 
exempelvis dokumenterade och utvärderade ekonomiska effekter som resultat av genomförd 
digitalisering, automatisering, nya evidensbaserade arbetsmetoder eller av innovationer, som 
motsvarar kostnadsminskningen?

Bedömer förvaltningen att dessa åtgärder kommer att påverka verksamheten utöver 
innevarande år? 
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Skärholmens stadsdelsnämnd
2019-12-19
Övriga ärenden
Tapani Juntunen (SD)

Bjuda in Homan Göteborg

Förslag till beslut

Vi föreslår att Skärholmens stadsdelsnämnd beslutar följande:

1. Att bjuda in Homan Göteborg i syfte att hålla ett föredrag om sin riktade HBT-verksamhet för 
ungdomar med invandrarbakgrund

Homan Göteborg är en HBT-organisation som riktat in sin verksamhet mot ungdomar med 
invandrarbakgrund. Vi från Sverigedemokraterna vill därför bjuda in organisationen i syfte att hålla 
ett föredrag om sin verksamhet, belysa utmaningar som de ser, och presentera resultat. Vi tänker oss
att detta bäst sker dels inom ramen för en Infonämnd, samt ett kortare anförande på nämndens 
öppna sammanträde Skärholmen. Vi förlitar oss dock på att förvaltningen gör en korrekt bedömning
om hur en sådan inbjudan och föreläsning bäst utformas.  

Vi Sverigedemokrater anser att det vara av stor vikt att bedriva en aktiv förvaltning där både 
tjänstemän och politiker systematiskt inhämtar information i samarbete med civila organisationer 
för att göra korrekta bedömningar av samhället.
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